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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. szeptember 29. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Tájékoztató a Makói Járási Hivatalban kialakítandó Kormányablakról. 
2. Polgármesteri jelentés. 
3. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
4. Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári tevékenységről. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 
 
160/2015.  Napirend elfogadása      6. 
 
161/2015.  Tájékoztató a Makói Járási Hivatalban kialakítandó 

Kormányablakról      8. 
 
162/2015.  Polgármesteri jelentés elfogadása    14. 
 
163/2015.  Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai  

Önkormányzati Társulás Társulási megállapodásának  
módosítása       15. 

 
164/2015.  Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás 

Társulási Megállapodásának módosítása   16. 
 
165/2015.  Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási  

Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004 sz. pályázatának  
megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési 
kötelezettség finanszírozásához szükséges  
kölcsönszerződés módosításáról a kezességvállalás 
megtételéről       17. 

 
166/2015.  A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 

KEOP-1.1.1/C/13-0004 sz. pályázatának megvalósítása  
során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finanszírozásához 
szükséges hitelösszeg kezességvállalási díjának és banki 
költségének biztosítása     19. 

 
167/2015.  Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati  

Ösztöndíjpályázat 2016. évi fordulója   21. 
 
168/2015.  Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 

Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzatának,  
Házirendjének és Éves Munkatervének véleményezése 22. 

 
169/2015.  Kistérségi startmunka mintaprogram által megtermelt  

termények       25. 
 
170/2015.  Lakáshoz jutás helyi támogatási lehetőségének  

vizsgálata       29. 
 
 
 
 
 



4 

 

171/2015.  A Magyarország 2015. évi központi költségvetéséről  
szóló 2014. évi C. törvény 1. melléklet IX. Helyi  
önkormányzatok támogatásai fejezet 13. pontja  
alapján települési önkormányzatok szociális célú 
tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó kiegészítő  
támogatására kiírt pályázat benyújtása   30. 

 
172/2015.  MLSZ Országos Pályaépítési Programon való  

részvétel       31. 
 
173/2015.  Labdarúgó pálya kialakítására vonatkozó pályázat 

benyújtásához talajmechanikai szakvélemény  
megrendelése       32. 

 
174/2015.  Labdarúgó pálya kialakítására vonatkozó pályázat 

benyújtásához összesített közműterv megrendelése  33. 
 
175/2015.  Kerékpárút telekalakítási tervének elkészítése  34. 
 
176/2015.  Kiszombor belterületi gyalogos-átkelőhelyek  

közvilágításának engedélyes kiviteli tervének  
megrendelése       35. 

 
177/2015.  A KEVIÉP Kft. bérleti szerződés meghosszabbítás  

iránti kérelme       36. 
 
178/2015.  Támogatási szerződés a makói József Attila Városi  

Múzeum és Könyvtár „Jégkorszak” kiállítása  
megrendezésére      37. 

 
179/2015.  Az Országos Mentőszolgálat Alapítvány kérelme  38. 
 
180/2015.  Kiszombor nagyközség vízkár-elhárítási tervének  

aktualizálása       39. 
 
181/2015.  A Nagyboldogasszony Plébánia támogatást megköszönő 

levele és tájékoztatója      40. 
 
182/2015.  A Magyar Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klub 

támogatást megköszönő levele    41. 
 
183/2015.  A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület 

támogatást megköszönő levele    42. 
 
184/2015.  Utánpótlás futballcsapat útiköltsége    42. 
 
185/2015.  Kérelem nagy méretű hirdetőtábla elhelyezése iránt  44. 
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186/2015.  Tájékoztatás a polgármester szabadságának  
ütemezéséről       44. 

 
187/2015.  Tájékoztató a településen folyó közművelődési és 

könyvtári tevékenységről     48. 
 
188/2015.  Önkormányzati utak csatlakozásának burkolat  

korszerűsítési munkái      50. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. szeptember 29. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Szirbik Imre alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Tóth András képviselő 
 
Összesen: 7 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető, Furujás 
Józsefné szociális ügyintéző, Horváth Izabella intézményvezető, Hegedűs Sándor 
művelődésszervező, Adrián Renáta könyvtáros 
 
Meghívott: Dr. Lakatos-Tóth Andor, a Makói Járási Hivatal hivatalvezető-helyettese 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat és a megjelent vendégeket! Külön köszöntöm Dr. Lakatos-Tóth Andor 
urat, a Makói Járási Hivatal hivatalvezető-helyettesét. Megállapítom, hogy a képviselő-
testület határozatképes számban jelen van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, 
a meghívótól eltérően. Első napirendként Lakatos-Tóth Andor úr a Makói Járási Hivatalban 
kialakítandó Kormányablakról adna tájékoztatót, javaslom felvenni a napirendek közé. Más 
javaslat? Amennyiben nincs, aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 160/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
160/2015. (IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. szeptember 29-ei 
soros nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIRENDEK: 
1. Tájékoztató a Makói Járási Hivatalban kialakítandó Kormányablakról. 
2. Polgármesteri jelentés. 
3. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
4. Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári tevékenységről. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Tájékoztató a Makói Járási Hivatalban kialakítandó Kormányablakról. 
Előadó: Dr. Lakatos-Tóth Andor 
  hivatalvezető-helyettes 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megkérem Dr. Lakatos-Tóth Andor urat, hogy a tájékoztatót 
mondja el a képviselő-testületnek. 
 
Dr. Lakatos-Tóth Andor  Makói Járási Hivatal hivatalvezető-helyettese: Köszönöm a 
lehetőséget. Tisztelettel köszöntöm polgármester asszonyt, jegyző urat, a képviselő-testület 
tagjait. Azért kértem volna szót a napirendek előtt, mert október 16-ától megnyílik Makón a 
Makói Járási Hivatalnak a Kormányablaka 60 millió Ft-os beruházás keretében. Gyakorlatilag 
a jó állam és a szolgáltató közigazgatásnak a továbbfejlesztése elér a Makói Járási Hivatalba 
is. Ezzel kapcsolatban szerettem volna elmondani, hogy az október 16-ai megnyitót 
megelőzően már azon a héten működni fog a Kormányablak, lesz arra néhány nap, hogy 
kipróbáljuk élesben a megnyitó előtt is a Kormányablak működését. Október 13-án az 
informatikai rendszerek kialakításra kerülnek a végső állapotba, ezért október 13-án az 
ügyfélfogadásunk szünetelni fog. A Kormányablakok kialakításával azt reméljük, hogy XXI. 
századi körülmények között tudjuk majd kiszolgálni az ügyfeleket. 423 olyan ügykör lesz, 
amiben segítségére tudunk lenni az ügyfeleknek, amivel azt tudjuk nyújtani, hogy nem kell 
Szegedre beutazniuk különböző ügyekben, akár családtámogatási ügyekben, hanem itt a 
járásközpontban tudunk segíteni. 3, illetve 4 típusú ügy az, amiben a Kormányablak segítséget 
tud nyújtani, ezek az azonnal intézhető ügyek, aminek jó példája az okmányirodában kiállított 
személyigazolvány. Ezek azok az ügyek, amelyek azonnal intézhetőek lesznek a 
Kormányablakban. Lesznek továbbítandó ügyek, az ügyfél bejelentést tesz, amivel akár eleget 
tesz kötelezettségének és nem kell Szegedre beutaznia. Lesznek olyan ügykörök, amelyekben 
tájékoztatást tud majd nyújtani a Kormányablakban ülő munkatárs arról, hogy és mit kell 
intéznie az ügyfélnek. Vannak kiegészítő szolgáltatások, például ügyfélkapu regisztráció. Ezt 
a 4 fajta ügykört fogjuk tudni itt nyújtani. Ezzel kapcsolatban a nyitva tartás is bővülni fog, a 
megszokott hétfői 17 órai nyitva tartáson túl egy hosszabbított nyitva tartás lesz, csütörtökön 
este 18 óráig várjuk majd az ügyfeleket. A hétfői marad 17-ig, de már reggel 7 órától nyitva 
lesz a Kormányablak. Kedden és szerdán 8-tól 16-ig, pénteken 8-tól 12 óráig tartunk nyitva. 
Szeretnénk kérni polgármester asszony segítségét abban, hogy október vagy november 
folyamán, amint a központi tájékoztató elkészül, a helyi lakosokat szeretnénk tájékoztatni az 
elmondottakról. A megnyitóra meghívót fogunk küldeni, reményeink szerint miniszter úr is el 
tud jönni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük a tájékoztatást. Helyileg hol lesz? 
 
Dr. Lakatos-Tóth Andor  Makói Járási Hivatal hivatalvezető-helyettese: A régi 
okmányirodai rész került felújításra, illetve ahol a NAV-os kollégák voltak. Kibővült helyszín 
lesz, szépen felújították. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A helyi újság megjelentése október vége fele várható. 
Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A régi épülettel mi lesz? 
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Dr. Lakatos-Tóth Andor  Makói Járási Hivatal hivatalvezető-helyettese: A Hollósy Kornélia 
utcából teljesen kiköltöztünk, úgy néz ki, nem is fogunk visszaköltözni. A Foglalkoztatási 
Osztálynak az épülete felújításra kerül szintén, teljesen be lesz burkolva. Lehet, hogy a 3. 
emeletet is fel tudjuk majd újítani, de ez még folyamatban van, ez 10 millió Ft-os beruházás 
lenne, lehet, hogy önerőből a Kormányhivatal megteszi, de nem tudjuk, hogy milyen 
lehetőségek lesznek még az év vége felé. A hatósági és gyámügyi osztálynak a gyámhivatali 
része lehet, hogy oda ki fog költözni, de ez még kialakulóban van.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha jól tudom, házi orvosi rendelők is költöztek a Hollósy 
Kornélia utcai épületbe. 
 
Dr. Lakatos-Tóth Andor  Makói Járási Hivatal hivatalvezető-helyettese: A Széchenyi 
Programiroda is ott van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hétfőnként jár ki a munkatársuk és tegnap is nagyon sokan 
voltak nála. Úgy látjuk, hogy ki is használják az itt létét, jönnek folyamatosan az ügyfelek.  
 
Dr. Lakatos-Tóth Andor  Makói Járási Hivatal hivatalvezető-helyettese: November 1-től 
újragondoljuk a beosztásokat, és ha van valamilyen igényük, akkor várjuk az ezzel 
kapcsolatos jelzéseket, hogy lenne a településnek jobb, igyekszünk megoldani. Vannak olyan 
települések, akik már hosszabb vagy esetleg más időpontban igénylik az ügyfélfogadás 
biztosítását. Mindenre van lehetőség, november 1-től 4-5 településen változtatni fogunk, de 
erre folyamatosan van lehetőség. Várjuk a jelzéseket, akár a munka minőségével, akár a 
munkaidő kihasználtságával kapcsolatban. Ha úgy látják, hogy több időre lenne szükség 
Kiszomboron, igyekszünk megoldani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megbeszéljük jegyző úrral és jelzünk ezzel kapcsolatban. Aki 
ide Kiszomborra kijár, szakmailag nagyon jól csinálja a feladatát és keresik is. Ha nincs 
kérdés, akkor megköszönöm a tájékoztatót. Aki tudomásul veszi a tájékoztatót, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 161/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a Makói Járási Hivatalban kialakítandó Kormányablakról 
 
161/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
tudomásul vette a Csongrád Megyei Kormányhivatal Makói Járási Hivatal (6900 Makó, 
Széchenyi tér 22.) hivatalvezető-helyettesének, Dr. Lakatos-Tóth Andornak a tájékoztatóját a 
Makói Járási Hivatalban kialakítandó Kormányablakról.  
 
A határozatról értesül: 

- Csongrád Megyei Kormányhivatal Makói Járási Hivatal 
Dr. Lakatos-Tóth Andor Járási Hivatalvezető-helyettes 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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2. Napirend 
Polgármesteri jelentés. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A második napirend a polgármesteri jelentés. 

- Az eltelt időszakban a felújított intézmények költöztetése, függönyözése, zászlótartók, 
feliratok felszerelése, kertrendezés, az utolsó finomítások befejezése adott sok munkát. 

- Augusztus 28-án a kiszombori Dózsa György Általános Iskola tanévnyitó értekezletén 
vettem részt. Ezen a napon köszöntöttünk egy kiszombori 90 éves állampolgárunkat, 
valamint ünnepélyesen átadtuk a kerékpárutat.  

- Augusztus 31-én a megyei önkormányzat munkatársa keresett meg, Egészségnapot 
fognak tartani, illetve tartunk közösen, ez a Dózsa György Általános Iskolát fogja 
érinteni, októberben kerülne erre sor. A védőnővel, iskolaigazgatóval elkezdtük a 
szervezést. Délután 18 órakor az általános iskola tanévnyitó ünnepségén voltam. 

- Szeptember 1-jén a GKI szakmai bemutatóján vettem részt. Ezen a napon újabb 90 
éves évfordulós kiszombori lakost köszöntöttünk.  

- Szeptember 2-án Dr. Sipos Márta munkajogásszal tárgyaltunk. 
- Szeptember 3-án az idősek klubjának szüreti vigadalmán voltam több 

képviselőtársammal. 
- Szeptember 4-én a kerékpárút nyomvonalának földkönyvi nyilvántartásáról 

tárgyaltunk. Külön helyrajzi számon kell szerepelnie és telekalakításra is szükség van.  
- Szeptember 7-én a Földhivatalban egyeztettünk ugyanebben a témában, délután a 

kerékpárút elszámolását készítettük elő. 
- Szeptember 9-én kerékpárút, illetve a gyalogos-átkelőhelyek létesítése kapcsán 

Moldován Attila tervező úrral tárgyaltunk. Ezen a napon a „Jégkorszak” kiállítás 
megnyitója volt.  

- A honvédség itt van Kiszomboron, helyet kellett biztosítanunk. A kastélyba települtek 
be, 3 konténert hoztak, ide rakják a kerítésépítés anyagát, innen szállítják majd ki. 
Kérték még a volt rendőrőrs épületét szállásként, de lehet, irodának kérik majd a 
KTSZ épület felső szintjét. Közben a migrációs folyamatok változnak, nagyobb erőket 
a horvát határra csoportosítottak át. Folyik a felmérése a határnak, ahová a kerítést 
építik.  

- Szeptember 10-én Nógrádi Tibor úr volt itt, a Csongrád Megyei Labdarúgó Szövetség 
elnöke, miután megjelent a műfüves pályázat, erről tárgyaltunk, alpolgármester úr is 
jelen volt. 

- Szeptember 11-én 90 éves kiszombori lakost köszöntöttünk.  
- Szeptember 14-én a Magyar Közútnál Gábor Vilmos kollégámmal és a földmérővel a 

területrendezésről egyeztettünk kerékpárút kapcsán. Ezzel kapcsolatban készült 
előterjesztés. 

- Szeptember 16-án mikrotérség vezetői számára volt megbeszélés Makó város 
polgármesterénél.  

- Szeptember 17-én a megyei fejlesztési lehetőségekről tárgyaltunk. Itt volt Ádok János 
úr, Mágori úr és Szél István. Délután Csampa Zsolt BM helyettes államtitkár keresett 
meg a migráció kapcsán. Két szálon fut a megvalósítás, a határőrizet a BM-hez 
tartozik, a honvédség emberei a Honvédelmi Minisztériumhoz. Elkészülnek a 
földhasználati határozatok, végzések, ezeket a Földhivatal fogja készíteni. A 
migránsok által okozott kárt az Agrárkamara fogja majd összegyűjteni a 
falugazdászokon keresztül. Ha valahol mezőgazdasági kár van, valószínűleg a jövő évi 
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agrárkárral kapcsolatos támogatásokban lehet majd elszámolni, de ezt még pontosítani 
szükséges. Arról is szó volt, ha az önkormányzatnak költségei lesznek, megnyitják az 
ebr42-es elszámolási felületet. Eddig még nem merültek fel számlák, nem tisztázódott 
még az sem, hogy a Honvédelmi Minisztérium fűtési, világítási költségeit az ebr42-
ben számoljuk el a BM vagy a Honvédelmi Minisztérium felé. 

- Szeptember 18-19-20-án falunap volt. Jó visszajelzéseket hallottam, részt vettem sok 
programon. Szerintem jól sikerült az átadó ünnepség is. 

- Szeptember 20-án részt vettem a Honismereti Körnek a kastéllyal kapcsolatban tartott 
megbeszélésén, tájékoztatóján. Érdekes elgondolásai vannak Borsi Sándornak. Ha 
felújítási lehetőség adódik biztos, hogy a falak bontásánál egészen pontosan látszik 
majd mi épült korábban, mi épült később és bízunk benne, hogy ezt a tudományos 
elképzelést az építéssel pontosíthatjuk. Most az építésen van a hangsúly, jó volna, ha 
megvalósulna.  

- Szeptember 22-én Többcélú Társulás ülésén vettem részt. Az egyik főtémája az orvosi 
ügyelet volt, hogy milyen irányban mozduljunk el. Még egy orvosra szükség lenne az 
ellátáshoz, mert 40.000 fő felett 2 orvos szükséges. Közreműködői szerződést kell 
majd kötni, feladatellátási szerződést nem kötünk, mert ha ezt megtesszük, abban az 
esetben a házi orvosok nem kötelesek részt venni az orvosi ügyeletben. Annyi orvos 
nincs szabad kapacitással, hogy ezt el tudja vállalni. Erről még tárgyalnak a 
mentőszolgálattal is.  

- Szeptember 23-án Ferencszállás és Klárafalva településekkel társulási ülést tartottunk, 
ezzel kapcsolatban készült előterjesztés, miután változott a feladatellátás családsegítő 
és gyermekjóléti szolgálatot érintően. Délután Lázár János miniszter úr Kiszomborra 
látogatott, megnézte az új felújított épületeket, mert nem tudott eljönni az ünnepélyes 
átadásra. 16 órára érkezett a művelődési házhoz, megnézte, onnan átmentünk a 
könyvtárhoz, majd a tanácskozótermet is megtekintette. Tetszett neki, meg volt 
elégedve, úgy éreztem, gratulált a munkákhoz. Megtisztelte Kiszombort azzal, hogyha 
az ünnepélyes átadóra nem tudott eljönni, mégis kíváncsi arra, hogy mi történt 
Kiszomboron és eljött megnézni az épületeket. Kaptunk egy felmérést, amiben is 
érdeklődik, hogy mi történt kastély ügyben. Leírtuk, hogy júniusban itt volt a Forster 
Gyula Nemzeti Örökségvédelmi és Vagyongazdálkodási Központtól Romhányi Péter 
úr és munkatársa. Felmérést kért még arról is, hogy milyen pályázataink futnak, 
valamint a könyvtárak és orvosi rendelők épületeinek helyzetéről, ez a többi települést 
is érinti. 

- Szeptember 24-én a kátyúzás miatt helyszíni bejárást tartottunk, küldeni fogják az 
árajánlatot. Este a Dóm átadási ünnepségén voltam. 

- Szeptember 25-én megkeresett Tóthné Balázs Andrea a jelzőrendszeres munkálatokkal 
kapcsolatban. Kiszomboron van hét jelzőrendszer, ez állami feladat, de megkapta 
Makó szociális ellátórendszere, nekik kell ezt szervezni, illetve a térítési díjakat 
beszedni. Korábban a munkatársaink rendelkezésre álltak és beszedték ezeket a térítési 
díjakat, ez a feladat most hiányossá vált, Makóról kellett kijönni, sok esetben nem 
találták az idős embereket otthon. Megkértük Horváth Izabella intézményvezetőt, 
hogy ezt szervezze meg és segítsünk a térítési díjak beszedésében. Könnyen 
megoldható, mert 6 időshöz kijárnak, mert házi gondozást kapnak, egyetlen egy ember 
van, akinél egyéb térítési díjat nem szednek, őt meg kell keresni. Makóról kijönni, 
beszedni ezeket a díjakat elég problémás, nem ismerik azokat a gondozókat, az idős 
emberek bizalmatlanok is, erre próbáltunk valamilyen megoldást találni.  
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Szegvári Ernőné polgármester: A falunapot érintően el szeretném mondani, hogy a 
meghívón mindig rajta van a támogatók névsora. Egy helyi vállalkozó neve rá is került, mert 
mindig ingyen vállalja, hogy elhozza a különböző padokat, asztalokat. Az idei évben 
megbeszéltük időben, de utána a migráns helyzet miatt, nagyon sok vállalkozót megkerestek 
és ebben kellett dolgozniuk. Nem tudta vállalni, de ez az utolsó pillanatban derült ki. Szirbik 
Imrét kerestem meg, azonnal állt rendelkezésünkre, hozta-vitte a dolgokat, amit nagyon 
köszönök, mindezt ingyen tette. Szirbik Imre telepén van az a szegélykő, amit a Makói 
utcához vásároltunk, tárolási szerződést kötöttünk, onnan fogjuk elhordani. Ezeket a 
szegélyköveket ingyen hozta el Gyálról. Ezt is nagyon köszönjük, hogy megoldotta ezt a 
kérdést és így spóroltunk az önkormányzatnak. Belekerül a helyi újságba a kispiac, október 4-
én rendezzük, ahogy a testület döntött. Megcsináltattuk a kastélytoronyban a kapaszkodót, ez 
50.000,- Ft-ba került, valamint voltak ott ablakok, amit be kellett üvegeztetni, az 6.000,- Ft 
volt. Egy dolog maradt el, a toronyban, ha van látogatás, akkor ki kell tenni USB lapokat, 
mert félő, hogy a bádoglemez a taposással szét fog menni és beázik a torony. Még egyszer 
erről a kártérítésről. Kapják majd a gazdák a határozatokat, ha valakinek gondja van, 
nyugodtan keressen, segítünk mindenkinek, megkeressük a megoldást, hova fordulhat a 
kárigényével. Mehetnek a falugazdászhoz is nyugodtan. Ennyi lett volna a polgármesteri 
jelentés. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Gazsi Gábor képviselő: A köszöntött 90 évesek közül hány férfi volt? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egy sem. Közérdekű még, hogy Gazsi Gábor be fogja zárni 
az üzletét, el fog menni nyugdíjba. 1977 óta működő vállalkozás volt, nagyon fog hiányozni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Csak a zöldséges bolt zár be, a papír-írószer marad. Az új 
csemetefák körül a fákat meg kellene nyírni, hogy levegőhöz jussanak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagy fákhoz Luczóékat kell hívni, akiket már január óta 
hívunk. Falunap előtt ki tudtak jönni, a kastély ereszcsatornáját kitakarították. Most nem 
tudtak újrajönni. Van másik vállalkozó Deszken, csak lényegesen drágábban dolgoznak. Le 
vannak adva a kéréseink.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Arra gondoltam, hogy a traktor menne, levágnák az elérhető 
magasságban lévő ágakat, amik az új fákra ránőnek. A traktor pótkocsijáról, ami elérhető, le 
lehetne vágni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Pótlása a fáknak? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Intézni fogjuk, még ősszel kellene pótolni. Az igazság az, 
hogy a falunapok, a rendezvények nagyon igénybe vették a csapatot, bent a hivatalban is a 
munkatársak ebben nagyon sokat dolgoztak, átlagon felülit, más években ezek rugalmasabban 
mentek.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Szerintem is nagyon jók voltak a falunapi rendezvények. Az átadó 
ünnepség is nagyon szép volt. Csak köszönettel tartozunk mindenkinek, aki ebben részt vett, 
mert nagyon komoly munka volt, mint kívülálló így látom.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az átadó ünnepséget és a rendezvényeket említette, de 
azt gondolom, hogy ez már a szép része, egyébként ezeket pályázati pénzként nagyon nagy 



12 

 

munkával kellett előkészíteni és elszámolni. Az átadás nekünk, lakosoknak látványos és jó, de 
ott van mögötte a hatalmas munka, és ami még előtte van.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egy ünnepség megszervezése se könnyű, minden előre meg 
van tervezve, le van írva, de ezt össze kell rakni. Azzal is munka van, hogy ki, mikor, hol lép 
be, mit csinál, kinek mit adunk, a méltatás.  
 
Tóth András képviselő: A nyár folyamán makói tanítónők kerékpárral kijöttek Kiszomborra 
és itt töltöttek el egy délutánt. A faluvezetésének, a képviselő-testületnek és azoknak is, akik 
ebben részt vettek, azok felé szeretnék megköszönni, hogy egy ilyen csodálatos szép falu van 
Makó közelében. Egy darab szemetet sem találtak, a Vályogos-tó, a főtér, a Rónay-kúria 
nagyon szép. Nagyon jól érezték magukat.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük szépen, örülünk, hogy jól érezték magukat. 
Októberben a makói Egészségfejlesztési Iroda Vásárhelyen, Makón és több településen 
kerékpározást szervez, ez össze van kapcsolva a mellrákszűréssel. Egy időpontban indulnak 
majd a kerékpárosok minden településen. Ajándékkal is szeretnék ezt honorálni, aki idén részt 
vett a szűrésen, illetve kerékpározik is, azok számára egy kerékpárt és apróbb ajándékokat 
fognak kisorsolni. Erre itt is külön rá kellene szervezni, óvodások, iskolások, minél többen 
kerekezzünk a szűrés miatt is, illetve azért is, mert az egészségünknek is jót tesz.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Hallottam, hogy kaszálják a kerékpárút szélét, közben mások 
kerékpároznak és nagyon türelmetlenek, ha azonnal nem állnak félre. Toleránsabb biciklisnek 
tűnik fel, hogy miért vagyunk ilyenek.  
 
Tóth András képviselő: Ennek volt előzménye, de azok nem zombori munkások voltak.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha jönnek Luczóék, a Makó irányában lévő buszmegállónál nagyon 
belóg a buszok fölé egy faág, kerülgetik ki a buszok is. A templomkertben lévő 5-6 tuja 
nagyon szépen meg lett nyírva, de szerintem ezeket ki kellene venni és helyettük 2-3 hársfát 
kellene ültetni. A posta előtt lévő tiszafát is meg kellene nyesni, mert ha erre hó hullik, akkor 
nem lehet közlekedni a posta előtt. A Makói utcában elkezdték a járdaépítést. Nem lehetne 
valahogy jelezni táblával, hogy gyalogos közlekedés van az úttesten?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Közúttal meg kell beszélni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Volt szó a kátyúzásról.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Még nem kátyúztak, 7.200,- Ft + Áfa összegért vállalták 
négyzetméterét, nem túl sok kátyúnk van. A nagyállomásnál nagyobb a gond, kimentünk egy 
vállalkozóval, az volna a jó, ha kimarnának egy széles szakaszt, ahhoz hogy az egy járható út 
legyen. A másik problémás szakasz a GKI fele lévő út. Ezekre kértünk árajánlatot. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ahol nem aszfaltosak az utcák, arról volt szó, hogy mindig lesz 
töltelékanyag. A Petőfi utcában már elég nagy lyukak vannak, most az eső után látszik, hol áll 
meg a víz.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg van rendelve a kavics, csak még nem szállították le. Az 
útpadkákat is meg kell nyesni, leengedni a vizet, mert azért megy tönkre az út.  
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Balázs Zoltán képviselő: Többször is említettem már, hogy a buszmegállónál kevés a 
kerékpártároló. Van-e lehetőség arra, hogy bővítsük?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem az önkormányzat területe.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A honlappal kapcsolatban történt-e előrelépés? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A jövő héten leülünk velük beszélni. 
 
Tóth András képviselő: A Rónay-kúria nyáron nagyon meleg, nincs semmi hőcserélési 
lehetőség 2-3 ventillátoron kívül. Ezt lehet orvosolni? A falunak a dolga vagy azé, aki 
üzemelteti? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A légkondicionálás megoldás lehetne, de oly módon, hogy a 
homlokzatra ne kerüljön kültéri egység, mert műemléki épületről van szó. Amikor 2006-ra 
felújítottuk, a vastag falak okán nem került be ilyen berendezés, a konyhára szereltek be 
légcserélést. Tervek alapján meg lehet csinálni, de hova kerüljön a kültéri egysége az 
szakemberek dolga. A másik fontos szempont, hogy ezt ki fizeti ki. Nem gondolom, hogy 
légkondicionálót kívánunk oda beszerelni. Ha úgy érzi a vállalkozó, hogy ez az ügymenetét, 
nagyobb forgalmát segítené, akkor kérelemmel fordul a testülethez és körbejárjuk, majd 
megkapja az engedélyt. 
 
Tóth András képviselő: Ugyanez a tapasztalatom a bölcsődénél. Nem tudom, oda ki lehet-e 
találni valamit?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt is körbe kellene járni, ugyanez a probléma érinti az 
óvodát is. Igazán ez a nyár volt az, amelyben ezek a problémák előjöttek. Korábban is volt 
hőségriadó, de nem ilyen hosszan. Át kell gondolni ma már, ha egy épületet felújítunk, mi 
kerüljön bele, hogyan lehet ezt megoldani, de az biztos, hogy az óvodánál és a bölcsődénél 
ugyanaz a probléma él. A fásításnak a klímára történő hatása is nagyon fontos, mert amivel 
tudunk védekezni az, hogy az épületeinket körbeültetjük, az utak mellé fákat rakunk, mert egy 
természetes hűtést biztosítanak. Ha ezek a fák pár év múlva belombosodnak, ez a falu 
hőmérsékletére is pozitív hatással lesz, illetve ezáltal a hőmérséklet csökkenni fog. Amikor 
építették a tanyákat, házakat az árnyékolást megoldották, körbeültették fákkal. Ezzel nem arra 
gondoltam, hogy az a megoldás, hogy a bölcsőde fala mellé fákat ültessünk, de keressük a 
megoldást, illetve szakmailag is körbe kell járni, hogy mi az, amit egy gyerek el tud viselni. 
Ha légkondicionálót rakunk, probléma, mert fújja a hideget és nagyon sokan érzékenyek rá. 
Mi erre a megoldás, most nem tudom megmondani, de egyre sűrűbben fel fognak ezek a 
gondok vetődni több intézménynél is. Biztos, hogy másképp kell gondolkodnunk az 
elkövetkező időszakokban a közintézmények esetében is. Utána fogunk nézni, hogy ezt 
máshol hogyan oldották meg.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A napelemet átadták és azért nem hoztam elő még, mert 
először meg akarom nézni, hogy mennyit termel és mennyit használ fel az óvoda. A gyártó 
említette, hogy érdemes figyelni, hogy a két érték viszonylag közel legyen egymáshoz. 
Amennyiben azt tapasztaljuk, hogy pluszban termeli az energiát, akkor érdemes lesz 
valamilyen megoldást találni, akár arra is, hogy a nagykazánt nem indítanánk be, hanem ha 
van egy hűtő-fűtő rendszer, azt kellene használni, de nyilván annak tükrében, ahogy a 
tapasztalatok és a felhasználások mutatják.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az ÖNO másik kapujával, bejáratával lesz valami? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Természetesen. Mindent rendbe szeretnénk hozni. Fel fogom 
hívni a kertépítőt, hogy próbálja megtervezni úgy, hogy lehetőleg ne sok egynyári növény 
kerüljön bele. Építeni fogunk kerítést is. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Oda a kiülőt teljesen elvetettük? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyon drága ajánlatot kaptunk, annyiért nem szabad 
megcsináltatni. Próbálkozunk újra a nagyéri vállalkozónál.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A közérdekű nyitva tartásokat meg kellene mindig a helyi újságban 
jelentetni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a 
polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 162/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
162/2015. (IX. 29.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. szeptember 29-ei 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
3. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás 
Társulási megállapodásának módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a Társulási megállapodás módosítása és az egységes szerkezetű 
Társulási megállapodás a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első döntési javaslat a Kiszombor Térségi Szociális, 
Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási megállapodásának módosítása. 
Jegyző úr szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
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Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az indokok részletesen ki van fejtve az előterjesztésben. A 
családsegítést és a gyermekjóléti szolgáltatást január 1-jétől nem lehet ilyen módon ellátni, 
ezért szükséges, hogy módosításra kerüljön a Társulási megállapodás. Az októberi ülésen kell 
meghatározni azt, hogy hogyan tovább, milyen formában történjen ennek az ellátása. Igazából 
a társult településeknek lényeges, hogy ez a döntés már most megszülessen, mert nekik más 
fele kell menniük és keresniük kell a lehetőségeket.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 163/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás 
Társulási megállapodásának módosítása 
 
163/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási 
megállapodásának módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – a társulásban részt vevő 
önkormányzatok képviselő-testületeivel – a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvény 88. § (2) bekezdése alapján a Kiszombor Térségi Szociális, 
Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási megállapodását (a továbbiakban: 
Társulási megállapodás) 2016. január 1. napjával az alábbiak szerint módosítja: 
 
a) A Társulási megállapodás II. 1. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„1. A Társulás által ellátott feladat- és hatáskörök 

a) a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény (a 
továbbiakban: Szt.) 62. §-ában meghatározott étkeztetés, 

b)  az Szt. 63. §-ában meghatározott házi segítségnyújtás, 
c)  az Szt. 65/F. §-ában meghatározott idősek nappali ellátása, 
d)  a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. 

tv. 42-42/A. §-aiban meghatározott bölcsődei ellátás, 
e)  a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 8. §-ában 

meghatározott óvodai ellátás.” 
 
b) A Társulási megállapodás VII. 2. a) pontja az alábbiak szerint módosul: 
„a) étkeztetés, házi segítségnyújtás szociális alapszolgáltatás esetén a különbözetet az a társult 
tag biztosítja, amelynek közigazgatási területén az ellátásban részesülő személy (személyek) 
állandó bejelentett lakóhelye, ennek hiányában tartózkodási helye van,” 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Társulási megállapodást 
egységes szerkezetben a jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal határozza meg. A 
Társulási megállapodás módosítása jelen határozat 1. mellékletét, az egységes szerkezetű 
Társulási megállapodás jelen határozat 2. mellékletét képezi. 
 



16 

 

3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében a Társulási megállapodás módosítását, 
valamint az egységes szerkezetbe foglalt Társulási megállapodást - a határozat mellékleteinek 
megfelelő tartalommal - aláírja. 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- Magyar Államkincstár Csongrád Megyei Igazgatósága 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 
- A Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának 
módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a Társulási megállapodás módosítása és az egységes szerkezetű 
Társulási megállapodás a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás 
Társulási Megállapodásának módosítása. Az idén a Társulás keretén belül nem igényeltünk 
szúnyoggyérítést, mert központilag végezték, így pénzünkbe nem került, de attól függetlenül 
benne maradunk ebben a Társulásban. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban 
foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 164/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának 
módosítása 
 
164/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Dél-alföldi 
Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának módosítása tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
Magyarország Alaptörvényében, valamint a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvény 87-95. §-ában foglalt szabályok alapján elkészített, a Dél-
alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Tanácsa 10/2015.(IX. 22.) Tt. 
határozatával jóváhagyott Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási 
Megállapodásának módosítását és az egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodást a 
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jelen határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja és felhatalmazza Szegvári Ernőné 
polgármestert annak aláírására. 
 
A Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának módosítása 
és az egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodás jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Kakas Béla elnök Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás 
   6762 Sándorfalva, Szabadság tér 1. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 
 
 
- Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladék-gazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004 
sz. pályázatának megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség 
finanszírozásához szükséges kölcsönszerződés módosításáról a kezességvállalás 
megtételéről. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok, a kezességvállalási díj fizetési szerződés és a táblázat a 
jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladék-gazdálkodási Társulás 
KEOP-1.1.1/C/13-0004 számú pályázatának megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési 
kötelezettség finanszírozásához szükséges kölcsönszerződés módosításáról a kezességvállalás 
megtételéről. Többször hoztunk már döntést ez ügyben. Két határozati javaslat készült. Az 
első határozati javaslat arról szól, hogy az ÁFA fizetési kötelezettség finanszírozásával 
kapcsolatos kezességvállalás időpontja 2016. április 29-re módosul. A második határozati 
javaslatban különbözeti összegeket biztosítunk, illetve a banki költség összegét is biztosítani 
szükséges. Kérdés? Aki egyetért az 1. számú határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 165/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004 
sz. pályázatának megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finanszírozásához 
szükséges kölcsönszerződés módosításáról a kezességvállalás megtételéről 
 
165/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a döntés a Dél-
alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004 sz. pályázatának 
megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finanszírozásához szükséges 
kölcsönszerződés módosításáról a kezességvállalás megtételéről tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
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1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás a KEOP-1.1.1/C/13-0004. sz. 
pályázatának megvalósítása érdekében ÁFA finanszírozás biztosítására vonatkozó 
kölcsönszerződés keretösszege 460.000.000-Ft. 
 
2. A Képviselő-testület jóváhagyja, hogy Kiszombor Nagyközség Önkormányzata, mint 
a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás tagönkormányzata feltétel nélkül és 
visszavonhatatlanul kezességet vállaljon 2015. december 31-ig, hitel meghosszabbítására 
vonatkozó kormányzati engedély megléte esetén 2016. április 29-ig, a Dél-alföldi Térségi 
Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004. sz. pályázatának megvalósítása során 
felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finanszírozásához szükséges 460.000.000-Ft 
hitelösszegre módosított rulírozó hitel felvételéhez, azzal, hogy az Önkormányzat 
kezességvállalása kizárólag akkor érvényes, ha valamennyi Társulási tagönkormányzat a Gst. 
10. § (8) bekezdése alapján kezességet vállalt. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tudomásul veszi, hogy a hitel felvételének 
költségeit a tagönkormányzatok beruházásaik arányában viselik. 
 
4. A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanács 
tagönkormányzataként Kiszombor Nagyközség Önkormányzata elfogadja, hogy bármelyikük 
teljesíti a tartozást, a többiek kötelezettsége is megszűnik. Ezt követően pedig a követelést 
kifizető megtérítést követelhet a többi tagtól. A követelés mértéke a beruházási arányoknak 
megfelelően került felosztásra, melyet a Tanács határozatával elfogad. 
 
5. A Képviselő-testület a 0,9 %/év beruházási arány kezességvállalási díjra vonatkozó 
Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanács 81/2015.(09.04.) TT. 
számú határozatával elfogadott megállapodás - a határozat melléklete szerinti tartalommal 
történő - aláírására felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert. 
 
6. Kiszombor Nagyközség Önkormányzata elfogadja, hogy a kezességvállalási díj 
tagönkormányzatok közötti felosztása a beruházási arányok figyelembevételével történik.   

 
7. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – az azonos tárgyban 
korábban hozott – döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-
1.1.1/C/13-0004 sz. pályázatának megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség 
finanszírozásához szükséges kezességvállalásról tárgyú 53/2015. (III.31.) KNÖT határozatát, 
valamint a döntés a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-
0004 sz. pályázatának megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség 
finanszírozásához szükséges kölcsönszerződés módosításáról a kezességvállalás megtételéről 
tárgyú 148/2015.(VIII. 25.) KNÖT határozatát hatályon kívül helyezi. 
 
A határozatról értesül:  
- Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás  
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző  
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 
 
 



19 

 

Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a 2. számú határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 166/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004 sz. 
pályázatának megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finanszírozásához 
szükséges hitelösszeg kezességvállalási díjának és banki költségének biztosítása 
 
166/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a döntés a Dél-
alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás KEOP-1.1.1/C/13-0004 sz. pályázatának 
megvalósítása során felmerülő ÁFA fizetési kötelezettség finanszírozásához szükséges 
kölcsönszerződés módosításáról a kezességvállalás megtételéről tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 148/2015.(VIII. 25.) 
KNÖT határozatában döntött arról, hogy a Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 
által beadott KEOP-1.1.1/C/13-2013-0004 pályázat kapcsán felmerülő ÁFA fizetési 
kötelezettség finanszírozásához szükséges 460.000.000,- Ft hitelösszeg banki költségének és 
kezességvállalási díjának Kiszombor településre vonatkozó összegét, 78.477,- Ft-ot az 
Önkormányzat 2015. évi költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
 
2. A Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanácsa 81/2015.(09.04.) 
TT számú határozatával jóváhagyta a kezességvállalási szerződést, mely alapján Kiszombor 
településre vonatkozó kezességvállalási díj összege 98.504,- Ft. 
 
3. A Képviselő-testület a KEOP-1.1.1/C/13-2013-0004 pályázat kapcsán felmerülő ÁFA 
fizetési kötelezettség finanszírozásához szükséges 460.000.000,- Ft hitelösszeg 
kezességvállalási díjának Kiszombor településre vonatkozó különbözetét, 20.027,- Ft-ot és a 
banki költség 161.984,- Ft összegét az Önkormányzat 2015. évi költségvetésében a 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 

4. A Képviselő-testület a KEOP-1.1.1/C/13-2013-004 sz. pályázat hulladékgazdálkodási 
rendszerének fejlesztés eszközbeszerzésekkel tárgyú pályázat üzemeltetési 
feltételrendszerének kidolgozásához és a kapcsolódó közbeszerzési eljárás lebonyolításához a 
pályázatban vállalt önerő mértékének arányában 5.469,- Ft összeget az Önkormányzat 2015. 
évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosít. 
 

5. A Képviselő-testület vállalja, hogy a 3. és 4. pontokban megjelölt összegeket átadja a Dél-
alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás részére.  
 
A határozatról értesül:  
- Dél-alföldi Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás  
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző  
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 
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- 2016. évi Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a szabályzat a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a 2016. évi Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat. Kérdés, hogy idén csatlakozzunk-e, évek óta nem adtunk 
ilyen támogatást. A szabályzatban jövedelemkorlátként meghatároztuk, hogy a családban élő 
pályázó esetén az egy főre jutó havi nettó jövedelem nem haladhatja meg az öregségi nyugdíj 
mindenkori legkisebb összegének 300 %-át, egyedülálló eltartó esetén 350 %-át. Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Hány főt érinthet? 
 
Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Nem tudjuk. Eddig egyetlen egy 
érdeklődő volt.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Előzetesen regisztrálniuk kell és kitölteni a kérelmet.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az ösztöndíjnál hátrányosan érinti még mindig őket ez a 
támogatás? 
 
Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Szerintem ez nem számított. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Voltak, akik ezt jelezték. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Havi 5.000,- Ft-ról van szó? 
 
Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Amit az önkormányzat ad, azt 
megduplázza a Bursa pályázat, de maximum 5.000,- Ft-ig.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Optimális esetben havonta 10.000,- Ft. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Úgy gondolom, hogy idén még ne csatlakozzunk, de közvélemény-
kutatás kellene, hogy van-e rá igény. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Pályáztam Bursa Hungaricára és nem volt befolyásoló 
tényező az ösztöndíjnál, hogy Bursa támogatást kaptam, ez 2010-től volt.  
 
Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Valószínű, hogy ezt egyeteme és kara 
válogatja.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Visszavonom az előbbi javaslatom, mindenképpen lehetőséget kell 
adni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most arról kellene dönteni, hogy csatlakozunk-e, illetve jóvá 
kell hagyni az ezzel kapcsolatos szabályzatot. Kérdés? Aki egyetért azzal, hogy a Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázathoz csatlakozzunk, illetve elfogadjuk a 
Szabályzatot, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 167/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016. évi fordulója 
 
167/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016. évi fordulója tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete csatlakozik a Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2016. évi fordulójához. A 
Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a Csatlakozási nyilatkozat 
aláírására. 
 
2. A Képviselő-testület a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 
elbírálásának rendjéről szóló Szabályzatot a határozat melléklete szerinti tartalommal 
elfogadja, egyidejűleg a 250/2007.(IX. 27.) KKÖT határozattal elfogadott szabályzatot 
hatályon kívül helyezi. A szabályzat a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Szervezeti és 
Működési Szabályzatának, Házirendjének és Éves Munkatervének véleményezése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/A véleményezés kérése, a Szervezeti és Működési Szabályzat, a Házirend, az Éves Munkaterv és a 
határozati javaslat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 
Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzatának, Házirendjének és Éves Munkatervének 
véleményezése. Az óvodavezető szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: A jogszabályváltozások és az élet írta 
módosításokat kellett átvezetni. Most már kötelező a 3 éves gyerekeknek az óvodáztatása, az 
ingyenes étkeztetés feltételei is változtak, belső ellenőrzési csoportot kellett létrehozni, új 
feladatokat kell ellátni, amiket szabályozni kell a szabályzóinkban. Egy dolgot írtam be a 
Házirendbe, amire most konkrétan a fenntartó véleményét vagy megerősítését szeretném 
kérni. Az étkezési térítési díjakat 10-éig be kell fizetni, talán van rá mód és lehetőség, hogy a 
helyi szokások alapján ne pontosan 10-éig kelljen befizetni. Most beírtam a Házirendbe, hogy 
10-éig, de azt javasolja az élelmezésvezető, hogy legalább 12-éig vagy akkortól kezdve 
lehessen befizetni, mert sokan akkor kapják meg azokat a juttatásaikat, amelyekből be tudják 
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fizetni. Ha a 10-e marad, akkor elképzelhető, hogy a pótbefizetésre csúszna át a fizetési 
kötelezettség. Most ez alapján módosítanám a Házirendben.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyermekétkeztetés térítési díjáról szóló helyi rendeletet be 
kellett volna hozni, abban lehetett volna ezt a határnapot meghatározni. A magasabb rendű 
jogszabályok lehetőséget adnak arra, hogy a fenntartó egy másik időpontot határozzon meg. A 
helyi rendeletben ez nincs benne, ezt módosítani kell majd. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az önkormányzat rendeletében meghatározott időpontban szedik 
a térítési díjat, ez szerepeljen a Házirendben.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 168/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Szervezeti és 
Működési Szabályzatának, Házirendjének és Éves Munkatervének véleményezése 
 
168/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Szervezeti és Működési 
Szabályzatának, Házirendjének és Éves Munkatervének véleményezése tárgyú előterjesztést 
és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzatában, 
Házirendjében és Éves Munkatervében foglaltakkal egyetért.  
 
A Szervezeti és Működési Szabályzat, a Házirend és az Éves Munkaterv jelen határozat 
mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Irattár 
 
 
- Kistérségi startmunka mintaprogram által megtermelt termények. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a táblázat a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kistérségi startmunka mintaprogram által megtermelt 
termények tárgyú előterjesztés a következő döntési javaslat. Üdvözlöm körünkben Furujás 
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Józsefné munkatársunkat. A képviselő-testületnek az volt a kérése, hogy a megtermelt 
terményekről számoljunk be. Szóbeli kiegészítés? 
 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző: A kiosztás, a felhasználás oldaláról tudom a tényeket. 
A megtermelt terményeket elsősorban az önkormányzat intézményeinek konyháiban lehetett 
felhasználni, szociális rászorultság alapján kiosztani, illetve értékesíteni. Az önkormányzatnak 
bölcsődei konyhája van, az minimális felvételt tett lehetővé, amiből a bölcsődés gyermekek 
fogyasztanak, abból mindegyikből kaptak és kértek is. A többi, a búza kivételével, szociális 
alapon került kiosztásra folyamatosan, egyik nap beszállították, másik nap kiosztásra került. A 
legnagyobb tétel a burgonya és a hagyma volt. Örültek a terményeknek. Elsőnek a legtöbb 
gyermeket eltartó családok kapták a terményeket. Legtöbbször szórólapon voltak kiértesítve.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt megtermeltük, de nem volt egyszerű. Nem tudom, hogy a 
jövő év hogyan fog alakulni, de ez az év nem volt sikeres. A másik, ha hozzávennénk azt, 
hogy milyen költségekbe került, kb. 20 millió Ft a foglalkoztatás, mert március 1-től 2016. 
február 29-ig vannak alkalmazva.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Látva a mögötte lévő munkát, hogy az „munkás” föld, dolgozni kell 
benne, hogy valami teremjen. Pozitív, hogy ennyi munka volt vele, csinálták, végrehajtották a 
programot, viszont arra lettem volna kíváncsi, ha a családoknak ezt meg kellett volna 
vásárolniuk, mennyit fizettek volna érte. Kiszámoltam kb. 650.000,- Ft, ennyit termeltünk 
meg 2,5 ha-on több mint 10 ember munkájával és került ez az országnak 20 millió Ft-jába.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első év mindig a gyakorló év, a második év már ennél 
szorosabb lesz. Most próbálunk egy kicsit szűkíteni a fajtákon, mert sok gond volt. Hogyan, 
ki permetez, milyen közel van a másik termény? Vannak, akiknek megfelelő végzettsége van 
ahhoz, hogy erősebb vegyszereket vásároljanak. Lehet, hogy ebben központilag kellene 
gondolkodni, bár még nem vetettem fel, hogy esetleg térségi szinten megfelelő végzettséggel 
rendelkező szakembert kellene alkalmazni, aki tanácsokat tud adni, viszi ennek a felelősségét. 
Itt van 15 település, egy ilyen ember tudná ezt felügyelni. Ennek a legveszélyesebb része a 
vegyszerezés. Szükség van arra, hogy legyen benne búza, a vetésforgó miatt fontos. Most 
ebben az évben már gyomirtóztuk. Másik probléma a szerves trágya, 70.000,- Ft körül van a 
költsége plusz a beszántása. Kisgépet venni fogunk, mert a pályázatban 3.676.000,- Ft 
összegben kisgép ára benne van. A kisgép szántásra nem alkalmas, külön kell majd 
megrendelni, de aki kisgépet vesz, az nem számolhatja el a szántás költségét, ami kb. 40.000,- 
Ft-ba fog kerülni. Süli Jánosra építettünk, most aki ebben segít, szobafestő végzettségű. Nem 
pejoratív értelemben mondtam, hanem festő szakmunkás végzettséggel rendelkezik és nem 
mezőgazdasági szakember. Csinálni valamit úgy, amihez szakmai tudás is kellene, nagyon 
nehéz.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ennek az volt a titkolt szándéka, hogy az embereket visszavezessük 
a munkába. Volt-e olyan közöttük, aki kedvet kapott és otthon is csinálta?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezért ne fizessen már az állam 20 millió Ft-ot, hogy esetleg otthon 
termeljen valamit. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Esetleg kedvet kapott ahhoz, hogy a kertjét nem hagyja gazosan.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Ehhez hozzátartozott egy képzés is, ami elég jól is sikerült. 
Ha valaki ebben előre akart lépni otthon is, ahhoz szakmai támogatást is kapott. Úgy 
gondolom, hogy a mezőgazdaságnál erősen jelentkezik a befektetett összeg és a termelt 
mennyiség értékének különbözete, de ha visszavezetjük oda, hogy közmunka program 
keretében végzik, bejárnak járdát is építeni, ha megnézzük a hozzáállásukat, az ugyanilyen, 
mert ha azt megrendelnénk egy külső vállalkozótól, lehet olcsóbb is lenne. Ennek van egy 
olyan célja is, hogy vezessük vissza őket a munka világába. Van, aki el tud menni cégekhez, 
nem túl nagy számban, de a legtöbben ismét itt dolgoznak. Egyetértek azzal, hogy nagyon 
nagy összeg kifizetni, de ugyanakkor annak sincs értelme, hogy valaki otthon ül és várja a 
28.500,- Ft-os segélyt. Próbáljuk jövőre kisebb költséggel, kevesebb létszámmal. Indulnak a 
jövő évi programok is, leültünk, végigbeszéltük.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A céllal, a hozzáállással, hogy mennyi mindent kell csinálni, ezt 
megértem és el is fogadom. Maga a cél nem rossz, de ahogy most működik, nem jó. Ez csak 
egy falu az országban, el tudom képzelni, hogy ez országos szinten mennyi kiadással jár, és 
milyen haszna van ennek az egész országban. Kiszomboron itt ezzel nem tudunk mit kezdeni, 
mert van egy törvény, van egy terv, ami alapján ezeket az embereket foglalkoztatni kell, de ne 
ez a módszer legyen a megoldás. Erről tudniuk kellene a döntéshozóknak, hogy ez milyen 
hatékonysággal működik. Az a gondolatom, hogy ezt le kellene írni, el kellene juttatni akár az 
országgyűlési képviselőnek, hogy itt mennyi közpénzért, mennyi munkát végeztek és ez 
összhangban van-e azzal, hogy visszavezessük az embereket a munka világába. A cél nagyon 
jó, de ezt nagyon jó lenne összepakolni, hogy mennyit fizetünk ki ezért. Nem tudom, hogy ez 
mennyire hasznos, mennyire előremutató az országnak. Ha erre van rá mód, akkor ezeket a 
pontos adatokat, összegeket jelezzük az országgyűlési képviselőnek, jelezzük azoknak, akik 
kiírták ezt a közmunka programot. Csak a konkrét tényeket kell leírni. Az lenne a megoldás, 
ha felvásárolnák a terményt. Van mindenkinek kiskertje, disznóólja, saját maga is ki tudja 
egészíteni a 28.500,- Ft-ot is, ha éppen azt kap. Még mindig olcsóbb lenne, ha felvásárolnák a 
kvázi drágábban termelt terményt és azt értékesítjük a piacon, kevesebb pénzt kellene 
beletennie abba, hogy megveszi azt a terményt, mint így, hogy ott van sok ember és az a 
dolgunk, hogy visszavezessük őket a munka világába. Nem tudjuk visszavezetni. Rengeteget 
fog dolgozni benne nagyon sok jó szándékú ember, rengeteg pénzt biztosít hozzá az állam és 
nem fog visszajönni. Ettől függetlenül nagyon dicséretes és nagyon köszönöm, hogy ezt meg 
tudtuk csinálni. Ha a föld 2-3 év múlva kitisztul, gyommentes lesz, a dolgozók is 
gyakorlottabbak lesznek, lesz valami erőlepés majd.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Első év volt, sokat leszűrtünk mi is. A munkaügyi központ is 
úgy volt vele, hogy az első évben nem annyira rossz ez a különbség, de már a második évben 
már másként kell gondolkodni. Az lenne a javaslatom, kérjük meg Budai László 
osztályvezető urat, hogy az októberi ülésre jöjjön el, beszéljünk a tapasztalatokról, tegyen 
javaslatot, hogy ezt mások hogyan csinálják. Voltunk már Csanádpalotán is. Beszéltünk 
Maroslelével, mert szeretnénk olajtököt vetni és szeretnénk részükre a magot eladni. Lehetne 
fóliasátrat építeni, de az a probléma, hogy annak is költsége van és ott is permetezni kell. Nem 
merek olyanba belemenni, ahol munkaegészségügyi problémákkal találkozunk, például egy 
fóliaházban halmozottan jelenik meg a vegyszer hatása. Hívjuk meg Budai Lászlót, és 
átbeszéljük.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ahhoz, hogy a szemléletekben változás legyen, ahhoz 
idő kell. Munka nélkül csak úgy kaptak pénzt és még az sem jutott eszükbe, hogy télen a 
havat elsöpörjék. Nyilván költséghatékonnyá kell tenni, pazarolni nem szabad. Reálisan látni 
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kell, hogy mit fordítanak rá és ennek milyen haszna van, de idő kell, amíg a fejekben valami 
kiindul, hogy például felvásárolható termény jusson eszébe, hogy van otthon is kertje, ahol 
megtermelhetné. Maguktól ezek az emberek nem indulnának el és nem kezdenék el. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Amíg ilyen szociális háló működik az országban, nem is fog 
elindulni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A szociális háló alatt mit ért? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Kapja a pénzt, a családja kap nagyon sok mindent ingyen, nem 
sajnálom, csak addig nincs késztetve arra, hogy elinduljon dolgozni. Lehet, hogy nincs is 
munkahely, de szerintem, aki akar, el tud helyezkedni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem bántva embereket, de ha lenne nagyon sok munkahely, 
akkor sem tudna a munkaerőpiacon elhelyezkedni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem tanult meg dolgozni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Így igaz. Amikor keresik a napszámosokat, hiába vannak 
sokan, abból csak egy hányadot fogadnak meg, mert tudják, hogy a többi nem dolgozik. 
Eljártak a nők napszámba, házhoz vitték nekik a zöldhagymát, itt ismét jelentkezik, hogy nem 
jelentették be, a szociális törvény engedi is az alkalmi munkát, ha bejelentett. Nekik sokkal 
jobb volt az, hogy otthon pucolták a hagymát. Nem örül mindenki annak, hogy el kell jönni 
dolgozni. Nem tudom, hogy erre mi a jó megoldás. A cél az, hogy foglalkoztatva legyenek. 
Ezzel megtanulja azt is, hogy egy munkahelyen hogyan viselkedjen. Sokszor reggel nem is 
köszönnek. Számtalanszor hallom azt is, hogy ezért a kis pénzért dolgozzon, mert ez nem a 
minimálbérrel azonos, ezért így áll hozzá. Régen kapták a minimálbért, de azért meg azok 
szóltak, akik minimálbért kaptak egy vállalkozásnál, hogy a közmunkás nem csinál érte 
semmit és ugyanannyi bért kap. Ezt ők érték el, hogy ez a bér nem az a bér, mint a normál 
minimálbér. Nem is ér talán annyit sok esetben a munka sem. Nagyon nehéz velük 
végrehajtani a munkát. Nem haladtunk idén a programjainkkal. Süli János nagyon hiányzik, 
volt tekintélye, tisztelték függetlenül attól, hogy meg volt a sajátos stílusa, de bizony ilyen 
esetekben kell is a sajátos stílus. Most nem így van és nagyon nehéz velük végrehajtani a 
feladatokat. Megoldást kell majd erre az irányításra találni, ahogy letisztulnak a dolgok, hogy 
Süli Jánossal mi lesz. Tudott velük eredményeket elérni. Jönnek a problémák, a sok táppénzes 
nap. Nem tudom, hogy mi lenne ennek a jó megoldása még ennyi év után sem. Szociális 
szövetkezetet nem szabad erre a feladatra létrehozni, mert a szociális szövetkezet nem lehet 
veszteséges. Mások hamarabb indultak ebben, sokkal eredményesebbek. Csanádpalotán 
faüzem is működik, de nincs ilyen közel Makóhoz és Csanádpalotán több olyan munkanélküli 
van, akinek szakmája van. Kiszomboron nincs, mert közel van Makó és nem túl távol van 
Szeged, be tud járni, aki dolgozni akar. Kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 169/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kistérségi startmunka mintaprogram által megtermelt termények 
 
169/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta a kistérségi startmunka mintaprogram által megtermelt terményekről szóló 
tájékoztatót. 
 
A tájékoztató jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Igazgatási Csoport 
- Irattár 
 
 
- Lakáshoz jutás helyi támogatási lehetőségének vizsgálata. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lakáshoz jutás helyi támogatási lehetőségének vizsgálata. 
Volt egy ilyen kezdeményezés, hogy ebben lépjünk, jegyző úr összeállította az anyagot, hogy 
mi volna ebben a célravezető. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Szociális alapon támogatunk vagy letelepedési támogatást adunk? 
Vagy ezt dolgozzuk ki vagy azt, párhuzamosan lehet? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Lehetne párhuzamosan, de úgy gondolom, fontolva haladjunk, az 
egyik irányba menjünk, lássuk meg, hogy egyáltalán milyen irányt jelöl ki a képviselő-
testület. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az a javaslatom, hogy a letelepedést támogassuk elsődlegesen.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A fő kérdés az, hogy vissza nem térítendő támogatás irányába 
mennek-e, ahol a rászorultsági szempontokat kell figyelembe venni a vonatkozó jogszabály 
alapján, vagy a kamatmentes kölcsön irányába, ahol nem azt kell nézni, hogy mennyire 
rászorult, hanem egyéb szempontokat is figyelembe lehet venni, mert azt a pénzt visszakapja 
az önkormányzat.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem tudom, hogy a kamatmentes kölcsön mennyire motiválja az 
ide letelepedőket. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem lehetne a kettőt összekombinálni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Más szempontrendszer alapján megy a kettő. Az egyiknél a 
szociális rászorultságot kell nézni, a másiknál inkább azt kell nézni, hogy vissza tudja-e 
fizetni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Arra gondoltam, ha letelepedik itt Kiszomboron és itt tartózkodik 
például 5 évig, akkor esetleg csak a felét kellene visszafizetnie. 
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Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az sem kamatmentes kölcsön. Az egyik részénél a szociális 
szempontokat veszik figyelembe, akkor a másik részénél is azt kellene. A rászorultság 
feltételeit kell konkrétan meghatározni. Átnéztem jó pár rendeletet és szinte mind a 
kamatmentes kölcsön irányába megy.  
 
Tóth András képviselő: Vásároltam házat semmi segítség nélkül és azóta is fizetjük vissza, 
az első 10 év azzal telt el, hogy a kamatokat fizettük. Óriási segítség a kamatmentes kölcsön 
is egy fiatal családnak. Aki itt akar maradni, de el akar költözni a szülőktől, azoknak ez óriási 
segítség. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A korábbi első lakáshoz jutók támogatása vissza nem 
térítendő támogatás volt. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Vissza nem térítendő volt, nem volt egy jelentős összeg, viszont 
akkor ez a szabályozás nem így volt. Nem véletlenül került megszüntetésre ez a támogatási 
forma, illetve hatályon kívül helyezve a rendelet, mert számos problémát vetett fel. Ennek az 
utánkövetése, illetve sokan úgy álltak hozzá, hogy nem jelentették be ha elköltöztek, elváltak, 
sokszor érkezett méltányossági kérelem a testület elé, hogy nem tudja visszafizetni vagy 
alacsony összegű részletfizetést kér. Sok esetben előfordult az, hogy nem érte el a célját. Volt 
egy bizalom az önkormányzat részéről, amivel volt egy kis visszaélés is. A kamatmentes 
kölcsönnél több biztosítékot be lehetne építeni. Van egy ötlet, de ennek a kivitelezése nem 
annyira egyszerű, az eljárásrendjét ki kell dolgozni annak érdekében, hogy mit fogad el a 
testület, milyen szempontrendszer alapján, el kell intézni a jelzálogjog bejegyzését, az 
elidegenítési tilalmat azért, hogy biztosítva legyen, hogy elérje a célját. Felvetődött még, hogy 
ha egy összeget meghatároznak, az hogyan arányuljon a ház értékéhez. Például vesz 2 millió 
Ft-ért egy rossz házat és kér rá 1 millió Ft támogatást. Megnézik, mennyi önrész van, hányan 
költöznének be vagy egy 3 tagú családnak a 200 m2-es házat elfogadhatónak tartja-e vagy a 7 
tagú családnak 60 m2-es házat? Ésszerűségi szempontokat figyelembe kell venni. Azt kellene 
inkább vizsgálni, hogy rendelkeznek-e annyi jövedelemmel, hogy vissza tudják fizetni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Minden kérelmet egyedileg kell elbírálni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Természetesen, de meg kell határozni a feltételeket hozzá. Van 
már a CSOK támogatás, azt is meg kell nézni, hogyan viszonyul hozzá. Ott már bejegyeznek 
egy elidegenítési és terhelési tilalmat, és ha az önkormányzat akar bejegyeztetni, akkor 
engedélyt kell kérni a pénzintézettől. Azt is meg kell nézni, hogy ez a kettő működik-e együtt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Előtte meg kell keresni azt a pénzintézetet, hogy hozzájárul-
e, hogy követő rangsorba bejegyezzék.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Meg kell nézni, milyen ügyvéddel dolgozzunk, ki fizeti az ügyvéd 
költségét. Meg kell határozni, amikor a kérelmet beadja, milyen adatokat kell szolgáltatnia. 
Milyen stádiumban fogadható el, ha már például van szerződése. Azt is meg kellene nézni, 
hogy házvásárlásra vagy építésre vagy csak házvásárlásra adnak támogatást. Megnézni, hogy 
milyen kizáró tényezők vannak, például ha van már tulajdona, milyen hányadban.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az állami támogatásoknál van-e valamilyen feltételrendszer 
az épületek állagára vonatkozóan?  
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Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Szerintem van és még a komfortfokozatot is nézik. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt át kellene vennünk, ne forduljon elő, hogy rossz ház 
vásárlására támogatást adjunk és a végén még rádől. Minimumfeltételt bele kell tenni az 
ingatlan állapotára vonatkoztatottan. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A kizáró okoknál feltétlen bele kell írni, hogy köztartozása ne 
legyen, sőt önkormányzat felé fennálló egyéb tartozása sem, például bérleti díj tartozás.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez is érdekes kérdés, mert sok esetben vállalkozóként bérlik 
az ingatlant. A Kft. tartozhat az önkormányzat fele, de magánszemélyként nincs tartozása.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha a vállalkozását nem úgy vezeti, akkor magánemberként sem lehet 
minden rendben. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ezt nem biztos, hogy ki tudjuk szűrni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt nem biztos, hogy le tudjuk szabályozni. Amikor a 
képviselőknek kellett nyilatkozatot adni és NAV igazolást hozni, ott is egy érdekes helyzet 
volt, mert ha társas vállalkozásban vagy Kft-ben hátraléka volt, akkor az nem számított be.  
 
Tóth András képviselő: Találhatunk ki olyan dolgokat, ami vonzóvá teszi, hogy itt 
telepedjenek le.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt is meg kell határozni, hogy egy évben összesen mennyi 
támogatást adunk. Úgy gondolom, hogy ez vonzó lesz, de most a negatív oldaláról beszélünk, 
hogy abba a hiába ne essünk bele, hogy ha eladja, a pénzünkhöz jussunk. Próbáljuk a 
biztosítékokat belefogalmazni. Az ésszerű határok mentén kell a fékeket és a határokat is 
meghúzni, mert különben nem lesz, aki pályázni tudna.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Mekkora összegre gondoltak? 
 
Gazsi Gábor képviselő: 2 millió Ft-ra. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Azon el kell gondolkodni, hogy ha jelentkeznek 10-en, akkor az 
már 20 millió Ft.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Azt beszéltük, hogy lesz egy határ.  
 
Balázs Zoltán képviselő: 5-10 millió Ft éves keret és azt annyi fele, ahányan jelentkeznek 
vagy például 5 fele, hogy ne aprózódjon szét a keret.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ha egyszerre beadják 10-en? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor a szempontok alapján döntünk.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A személyi körnél felmerül a fiatal házasok vagy a fiatalok 
kérdése. Legyen ilyen, hogy 35-40 éves korig vagy lehet 70 éves is a pályázó? A fiatalok 
lennének a célcsoport? 
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Gazsi Gábor képviselő: A fiatalok. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Abban tudunk dönteni, hogy a kamatmentes kölcsön irányába 
mozduljon el a képviselő-testület. Aki egyetért azzal, hogy a kamatmentes kölcsön 
szempontjaira építsük a rendeletet, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 170/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Lakáshoz jutás helyi támogatási lehetőségének vizsgálata 
 
170/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a lakáshoz jutás 
helyi támogatási lehetőségének vizsgálata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a lakáshoz jutás helyi 
támogatási lehetőségei közül elsősorban kamatmentes kölcsön nyújtásának rendeleti 
szabályozása útján kívánja elérni a lakosságszám csökkenésének megállítását.  
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A többi szempontot nem kellene szavaztatni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Le kellene ülni és megbeszélni a szempontokat.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Munkamegbeszélést fogunk tartani ez ügyben. 
 
 
- A települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó 
kiegészítő támogatásáról szóló pályázat benyújtása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslatok a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag 
vásárláshoz kapcsolódó kiegészítő támogatásáról szóló pályázat benyújtása a következő 
döntési javaslat. Amikor megjelent a pályázat, felhívtam a DALERD Zrt-t. Tájékoztattak 
arról, hogy kemény fát decemberben Tiszaszigetről 50 m3-t és Kistelekről 50 m3-t tudnak 
adni. Amikor az új vágási engedélyük megvan, akkor januárban Makóról, Földeákról, 
Marosleléről tudnak szállítani. Azt kérték, ha megvan a döntés, azonnal szóljunk, hogy 
lefoglaljuk a mennyiséget, ellenkező esetben csak januártól fogunk tudni szállítani a 
lakosoknak. Most is van bent az udvarban tűzifa, tudunk segíteni. A másik lehetőség a nyárfa, 
ami lágyfa, ebben az esetben a szállítási költség nagyon megnövekszik, mert sokat kell 
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kihozni, sokat kell kiosztani. Egyik évben sem nyertük meg a maximum támogatást, de az 
arányok fent fognak maradni. Úgy tűnik, hogy a keményfa kisebb költséggel járna. Két 
változatban készült a határozati javaslat, az egyik keményfára vonatkozik, a másik lágyfára. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mennyi fa lehet az udvarban? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudom. Decemberben is lesz, amit ki tudunk osztani.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A kemény fafajtát javaslom. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért az „A” határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 171/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Magyarország 2015. évi központi költségvetéséről szóló 2014. évi C. törvény 1. 
melléklet IX. Helyi önkormányzatok támogatásai fejezet 13. pontja alapján települési 
önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó kiegészítő támogatására 
kiírt pályázat benyújtása 
 
171/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a települési 
önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó kiegészítő támogatásáról 
pályázat benyújtása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot kíván benyújtani a 
Magyarország 2015. évi központi költségvetéséről szóló 2014. évi C. törvény 1. melléklet IX. 
Helyi önkormányzatok támogatásai fejezet 13. A helyi önkormányzatok szociális célú 
tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó kiegészítő támogatása jogcímen kiírt pályázatra 340 m3 
kemény lombos fafajta igénylésére.  
  
A támogatásnál maximálisan figyelembe vehető létszám 170 fő: 
- a támogatáson felüli önrész mértéke kemény lombos fafajta esetében:  

170 fő x 2 m3 x 1.000,- Ft + Áfa =  340.000,- Ft, azaz bruttó 431.800,- Ft, 
- szállítási költség 170 fő x 2 m3 x 3.000,- Ft +Áfa = 1.020.000,- Ft, azaz bruttó 1.295.400,- 
Ft, 
- önkormányzati önerő teljes összege: 1.727.200,- Ft. 
 
A Képviselő-testület az önerő 1.727.200,- Ft összegét az Önkormányzat 2015. évi 
költségvetésében a természetben nyújtott átmeneti segélykeret terhére biztosítja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete vállalja, hogy a szociális célú 
tüzelőanyagban részesülőktől ellenszolgáltatást nem kér. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 



31 

 

- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a „B” határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 7 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
 
- MLSZ Országos Pályaépítési Programon való részvétel. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok, a pályázati felhívás, a tájékoztató építendő pályák műszaki 
tartalmáról és várható árairól, az együttműködési megállapodás tervezete MLSZ-szel és szakmai 
partnerrel, a beruházáshoz kapcsolódó önkormányzati nyilatkozat és az ismertető a pálya 
használatához és karbantartásához a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés az MLSZ Országos Pályaépítési 
Programon való részvétel. Október 9. a beadási határidő. Elkészült a talajmechanikai 
szakvélemény, készül majd vázrajz és közműtérkép. A képviselő-testületnek volt egy 
elgondolása, hogy pályázni kíván műfüves pályára. 15 évig fent kell tartani, ha valamit 
ellopnak, tönkre tesznek, az önkormányzat költsége lesz. Elsősorban labdarúgósportra és az 
MLSZ-szel együttműködve kell használni. A 20 x 40 méteres pályára javasoljuk a pályázat 
benyújtását. Opciós tétel a LED világítás bruttó 4.064.000,- Ft összegben, a kerítés 
folyómétere nettó 11.500,- Ft, a mobil lelátó 20.300,- Ft/fő, a fedett kispad 100.000,- Ft/fő 
összegű. A LED világítás választása esetén az önkormányzati önerő 1.200.000,- Ft lenne.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Ezeket a tételeket el lehet hagyni?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Természetesen, ezek választható tételek. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Csak a LED világítás kellene.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért a pályázat benyújtásával, a 
kiegészítő elemek közül a LED világítás kiépítésének igénylésével és az önerő biztosításával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 172/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: MLSZ Országos Pályaépítési Programon való részvétel 
 
172/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az MLSZ 
Országos Pályaépítési Programon való részvétel tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés mellékletét 
képező pályázati felhívást megismerte és pályázatot kíván benyújtani a Magyar Labdarúgó 
Szövetség (1112 Budapest, Kánai út 2/D.) által meghirdetett labdarúgó pályaépítési 
programra egy labdarúgó pálya kialakítására vonatkozóan kisméretű műfüves 20 x 40 (22 x 
42 m) labdarúgó pálya építésére, megvalósulási helyszíne: 6775 Kiszombor, 1462 helyrajzi 
szám. 
 
A Képviselő-testület a pályázati kiírásban szereplő kiegészítő elemek közül a LED világítás 
kiépítést igényli a 20 x 40 méteres pályához. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy a pályázat benyújtásához szükséges dokumentumokat – 
tulajdonosi hozzájáruló nyilatkozat, MLSZ-szel kötendő együttműködési megállapodás, 
szakmai partnerrel kötendő együttműködési megállapodás – illetve jognyilatkozatokat aláírja, 
a pályázatot nyújtsa be. 
 
A Képviselő-testület a pályázat pozitív elbírálása esetén a tervezett labdarúgó pálya 
létesítéséhez szükséges várható önerő 10.972.800,- Ft összegét az Önkormányzat 2016. évi 
költségvetésébe betervezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Magyar Labdarúgó Szövetség 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy Hopka János egyéni vállalkozót 
bízzuk meg a talajmechanikai szakvélemény elkészítésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 173/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Labdarúgó pálya kialakítására vonatkozó pályázat benyújtásához talajmechanikai 
szakvélemény megrendelése 
 
173/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az MLSZ 
Országos Pályaépítési Programon való részvétel tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a talajmechanikai 
szakvélemény elkészítésével egyetért és megrendeli  
 

Hopka János egyéni vállalkozótól 
(6723 Szeged, Felső Tisza-part 31-34.) 

70.000,- Ft összegben. 



33 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a talajmechanikai 
szakvélemény elkészítésének költségét 70.000,- Ft összegben az önkormányzat 2015. évi 
költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy talajmechanikai 
szakvéleményt rendelje meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Hopka János egyéni vállalkozó 
  (6723 Szeged, Felső Tisza-part 31-34.) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a közműterv elkészítésének megrendelésével, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 174/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Labdarúgó pálya kialakítására vonatkozó pályázat benyújtásához összesített 
közműterv megrendelése 
 
174/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az MLSZ 
Országos Pályaépítési Programon való részvétel tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az összesített közműterv 
elkészítésével egyetért és megrendeli  
 

Szuda György egyéni vállalkozótól 
(6914 Pitvaros, Kossuth u. 2.) 

30.000,- Ft összegben. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a talajmechanikai 
szakvélemény elkészítésének költségét 30.000,- Ft összegben az önkormányzat 2015. évi 
költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy talajmechanikai 
szakvéleményt rendelje meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Szuda György egyéni vállalkozó 
  (6914 Pitvaros, Kossuth u. 2.) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kerékpárút telekalakítási tervének elkészítése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az árajánlat a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kerékpárút telekalakítási tervének elkészítése a következő 
előterjesztés. Földmérővel el kell készíttetni az új telekkönyvi kialakításokat. Az a földmérő 
készítené el, aki a megvalósulási tervet is készítette az RMB Trans-nak. 150.000,- Ft + Áfa 
összegért készítené, plusz vannak egyéb költségek, amelyeket az önkormányzat saját 
költségvetéséből biztosít. Kérdés? Aki egyetért a telekalakítási terv elkészítésével és 
megrendelésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 175/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kerékpárút telekalakítási tervének elkészítése 
 
175/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a kerékpárút 
telekalakítási tervének elkészítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a kerékpárút telekalakítási 
tervének elkészítésével egyetért és megrendeli a  
 

PhgSys Mérnökgeodéziai és Informatikai Szolgáltató Kft.-től 
(6710 Szeged, Kapisztrán u. 7/A. képviseli: Lennert József ügyvezető igazgató) 

 az árajánlat szerinti 150.000,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 190.500,- Ft összegben. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a kerékpárút telekalakítási 
tervének költségét 150.000,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 190.500,- Ft összegben az 
önkormányzat 2015. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a PhgSys 
Mérnökgeodéziai és Informatikai Szolgáltató Kft-vel a tervezési szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- PhgSys Mérnökgeodéziai és Informatikai Szolgáltató Kft. 
  (6710 Szeged, Kapisztrán u. 7/A.) 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Belterületi gyalogos-átkelőhelyek létesítése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok és az árajánlat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Belterületi gyalogos-átkelőhelyek létesítése. Burkolatépítésre 
a Tám-Pont ’99 Kft. adta a legalacsonyabb összegű ajánlatot 3.278.864,- Ft összegben. A 
forgalomtechnikára 767.886,- Ft a legalacsonyabb összegű árajánlat. A tervek készítésére 
nettó 90.000,- Ft összegű árajánlatot kaptunk. Próbáltunk kérni ajánlatokat, amelyek a 
kivitelezésre vonatkoznak. Közvilágítás kivitelezésre bruttó 508.000,- Ft összegű árajánlatot 
kaptunk megvalósítási helyenként. A közvilágítás tervezése és kivitelezése bruttó 2.489.200,- 
Ft lenne. Ez az egyetlen cég adott árajánlatot a kivitelezésre. A tervezőnek az a dolga, hogy 
beméresse, mennyi fényenergiát bocsát ki a lámpatest. Valószínűleg csak a lámpák cseréjére 
kerül sor, mert ha a DÉMÁSZ-nál egyeztet és a DÉMÁSZ azt mondja, hogy rossz az oszlop, 
akkor az oszlopot már a DÉMÁSZ-nak kell a saját költségére kicserélni. Nem értem, miért 
kerül ennyibe egy-egy átkelőnél a kivitelezés. Azt javaslom, hogy először terveztessük meg a 
közvilágítást, a burkolatépítést ne rendeljük meg. A Vis-Animi Kft-t kellene megbízni a 
kiviteli tervek elkészítésével és utána lépünk tovább. Aki egyetért a kiviteli terv 
megrendelésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 176/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor belterületi gyalogos-átkelőhelyek közvilágításának engedélyes kiviteli 
tervének megrendelése 
 
176/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a belterületi 
gyalogos-átkelőhelyek létesítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért és szükségesnek 
tartja Kiszombor belterületén az alábbi helyszíneken gyalogos-átkelőhelyek létesítését: 

• a Makói utca – Szent István tér, 
• a József Attila utca – Makói utca, 
• a Szegedi utcai körforgalom Nagyszentmiklósi utcai ága, 
• a Szegedi utcai körforgalom Óbébai utcai ága. 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenti helyszínek 
vonatkozásában a belterületi gyalogos-átkelőhelyek közvilágításának engedélyes kiviteli 
tervének elkészítését megrendeli a  
 

Vis-Animi Kft.-től  
(5600 Békéscsaba, Baross u. 34., képviseli: Bíró Béla tervező) 

az árajánlat szerinti 90.000,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 114.300,- Ft összegben. 
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A Képviselő-testület a gyalogos-átkelőhelyek közvilágításának engedélyes kiviteli tervének 
költségét bruttó 114.300,- Ft összeget az önkormányzat 2015. évi költségvetésében eredeti 
előirányzatként biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a Vis-Animi Kft -vel 
a tervezési szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Vis-Animi Kft. 5600 Békéscsaba, Baross u. 34. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- KEVIÉP Kft. bérleti szerződés meghosszabbítás iránti kérelme. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a KEVIÉP Kft. bérleti szerződés 
meghosszabbítás iránti kérelme. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 177/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A KEVIÉP Kft. bérleti szerződés meghosszabbítás iránti kérelme  
 
177/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KEVIÉP Kft. 
bérleti szerződés meghosszabbítása iránti kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a KEVIÉP Építőipari és 
Kereskedelmi Kft-vel (4025 Debrecen, Széchenyi u. 46.) 2014. június 1. napján megkötött, 
2015. június 30. napjáig hatályos – szeptember 30. napjáig meghosszabbított - bérleti 
szerződést, mely alapján a Kft. az önkormányzat tulajdonát képező Rónay-kastély (6775 
Kiszombor, Móricz Zs. u. 1-3.) udvarából 2000 m2  nagyságú területet telephelyként (gépek, 
anyagok tárolása, raktározása, rakodása) a településen folyó ivóvízminőség-javító program 
kivitelezésének időtartamára bérel bruttó 100.000,- Ft/hó összeg bérleti díj ellenében, a Kft. - 
mint bérlő kérelmére – azonos bérbeadási feltételek mellett meghosszabbítja 2015. november 
30. napjáig. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a bérleti szerződés 
meghosszabbításával kapcsolatos jognyilatkozat aláírására. 
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A határozatról értesül: 
- KEVIÉP Építőipari és Kereskedelmi Kft. 4025 Debrecen, Széchenyi u. 46. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Támogatási szerződés a makói József Attila Városi Múzeum és Könyvtár „Jégkorszak” 
kiállítása megrendezésére. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a támogatási szerződés a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Támogatási szerződés a makói József Attila Városi Múzeum 
és Könyvtár „Jégkorszak” kiállítása megrendezésére. Nagyon jó lenne, ha egy ilyen kiállítás 
eljut Makóra, akkor a kiszombori iskolába és óvodába járó gyerekek megnézhetnék. 166.000,- 
Ft-ot fizetnénk, hogy megnézhessék ezt a kiállítást. Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez a 166.000,- Ft a 400 gyereknek a belépő árát biztosítja. Ilyen 
kiállítás valószínű a környéken nem lesz, a gyerekeknek ezt látniuk kell. Egyetlen egy 
felvetésem van, hogy ezt miért nem akkor találta ki a József Attila Múzeum, amikor szervezte 
ezt a kiállítást és azt mondta volna, hogy a térség önkormányzatai szálljanak be? Nem tudom, 
hányan fogják ezt igénybe venni, mindegyik gyerek be fog-e utazni?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha az iskola megszervezi, akkor igénybe veszik.  
 
Tóth András képviselő: Ha ez kistérségi projekt, akkor a kistérséget miért nem kérdezik meg 
előtte? Úgy hallottam, hogy minden osztályt elvisznek Kiszomborról. Ettől még a szülőnek, 
kísérőnek nem lesz ingyenes, a 800,- Ft-ot a felnőttnek ki kell fizetnie.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiegészítésként el kell mondanom, hogy ez már nyáron 
megjelent kérelemként, akkor nem tudtuk behozni testületi ülésre, mert olyan módon volt a 
megállapodás megírva, ami nem volt jó, mert személyi jövedelemadó törvény alapján 
természeti juttatásként tudtuk volna adni. Azt mondtam, hogy ebben partnerek leszünk, de 
ebben a formában nem jó, elkezdtünk egyeztetni, hogy a 400,- Ft ne kerüljön 600,- Ft-ba. Az 
volt a probléma, hogy össze kellett hoznunk egy olyan megállapodást, ami alapján a 
támogatás nem számít természetbeni juttatásnak. Mostanra sikerült összeállítani. Kérdés? Aki 
egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 178/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Támogatási szerződés a makói József Attila Városi Múzeum és Könyvtár 
„Jégkorszak” kiállítása megrendezésére 
 
178/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a támogatási 
szerződés a makói József Attila Városi Múzeum és Könyvtár „Jégkorszak” kiállítása 
megrendezésére tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Makó Város 
Önkormányzata fenntartásában működő József Attila Városi Múzeum és Könyvtár által 
megrendezésre kerülő „Jégkorszak” kiállítást államháztartáson belül átadott pénzeszközként 
166.000,- Ft összeggel támogatja.  
 
A Képviselő-testület a 166.000,- Ft támogatási összeget az Önkormányzat 2015. évi 
költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy a támogatási 
szerződést a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal aláírja. 
 
A határozatról értesül: 

- Makó Város Önkormányzata 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Az Országos Mentőszolgálat Alapítvány kérelme. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a kérelem a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő döntési javaslat az Országos Mentőszolgálat 
Alapítvány kérelme. A makói mentőállomáshoz kérnének támogatást, de a helyi szabályozás 
alapján pályázati formában nyújtunk támogatást. Aki egyetért azzal, hogy nem támogassuk a 
kérelmet, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 179/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Országos Mentőszolgálat Alapítvány kérelme 
 
179/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Országos 
Mentőszolgálat Alapítvány kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 143/2008.(IV. 29.) KKÖT 
határozatával úgy foglalt állást, hogy mivel szűkös költségvetési kerete ellenére támogatja a 
helyi civil szervezeteket, intézményi rendezvényeket és az egyházakat, ezeken túlmenően a 
költségvetésében nincs lehetősége egyéb támogatásra, ezért nem támogat nem helyi 
(kiszombori) kötődésű civil szervezetet, alapítványt, intézményi rendezvényt, egyházat, 
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kistérségi intézményt, kulturális és sport egyesületet. Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 
a helyi civil szervezeteket is – a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságára tekintettel 
- kizárólag pályázati eljárás lefolytatása útján, megállapodás megkötését követően támogatja 
az éves költségvetésben meghatározott keretösszeg erejéig, ezen összeg 2015. évben már 
kimerítésre került. 
 
A Képviselő-testület fentiekre tekintettel nem támogatja az Országos Mentőszolgálat 
Alapítvány (1182 Budapest, Királyhágó u. 70., képviseli: Kocsis Ágnes) kérelmét, melyben a 
Makó Mentőállomás mentéstechnikai eszközeinek megvásárlásához kért pénzügyi 
támogatást. 
 
A határozatról értesül: 
- Országos Mentőszolgálat Alapítvány 

1182 Budapest, Királyhágó u. 70. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Kiszombor nagyközség vízkár-elhárítási tervének aktualizálása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az árajánlatok a jegyzőkönyv 17. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor nagyközség vízkár-elhárítási tervének 
aktualizálása. Ezt a tervet el kell készíttetni. A többi önkormányzattal szemben jó helyzetben 
vagyunk, mert vannak alapterveink. Nagyon sok önkormányzat ezzel nem tud mit kezdeni, 
mert nincsenek készen ezek a tervek, lehet, hogy erre is valami központi akaratra lenne 
szükség. Kérdés? Aki egyetért a vízkár-elhárítási terv aktualizálásának megrendelésével, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 180/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor nagyközség vízkár-elhárítási tervének aktualizálása 
 
180/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
nagyközség vízkár-elhárítási tervének aktualizálása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Kiszombor nagyközség 
vízkár-elhárítási tervének aktualizálását megrendeli a  
 

Tisza-Marosszögi Vízgazdálkodási Társulattól 
(6800 Hódmezővásárhely, Móricz Zsigmond u. 17., képviseli: Balla Iván igazgató) 

az árajánlat szerinti bruttó 600.000.- Ft összegért. 
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A Képviselő-testület Kiszombor nagyközség vízkár-elhárítási tervének aktualizálásának 
költségét, bruttó 600.000,- Ft összeget az önkormányzat 2015. évi költségvetésében a 
forgatási célú értékpapír értékesítése terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a Tisza-Marosszögi 
Vízgazdálkodási Társulattal a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Tisza-Marosszögi Vízgazdálkodási Társulat 
  6800 Hódmezővásárhely, Móricz Zsigmond u. 17. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Nagyboldogasszony Plébánia támogatást megköszönő levele és tájékoztatója. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/A tájékoztató és a támogatást megköszönő levél a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Nagyboldogasszony Plébánia támogatást megköszönő 
levele és tájékoztatója. A tájékoztatóban leírja, hogy a mise a templomban lenne, és onnan 
mennénk ki az emlékművekhez és a temetőbe koszorúzni, így a temetőben nem lesz mise. 
Kérdés? Aki tudomásul veszi a tájékoztatást és a támogatást megköszönő levelet, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 181/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Nagyboldogasszony Plébánia támogatást megköszönő levele és tájékoztatója 
 
181/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
Nagyboldogasszony Plébánia támogatást megköszönő levele és tájékoztatója  tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyboldogasszony 
Plébániának (6775 Kiszombor, Szent István tér 2/A. képv.: Varga Attila esperes-plébános) az 
önkormányzat által, a Kiszomboron működő civil szervezetek 2015. évi támogatására kiírt 
pályázattal kapcsolatban nyújtott támogatásra vonatkozó köszönőlevelét, valamint az 
Egyházközség programjairól szóló tájékoztatását tudomásul vette. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.  
 
A határozatról értesül: 
- Nagyboldogasszony Plébánia 
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- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- A Magyar Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klub támogatást megköszönő levele. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/A levél a jegyzőkönyv 19. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Magyar Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klub 
támogatást megköszönő levele. Aki tudomásul veszi a támogatást megköszönő levelet, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 182/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Magyar Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klub támogatást megköszönő levele 
 
182/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Magyar 
Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klub támogatást megköszönő levele tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyar Tartalékosok 
Szövetsége Kiszombori Klubnak (6775 Kiszombor, Csatorna u. 29. képv.: Balázs Zoltán klub 
elnök) az önkormányzat által, a honvédelmi tábor lebonyolításával kapcsolatban nyújtott 
támogatásra vonatkozó köszönőlevelét tudomásul veszi. 
 
A határozatról értesül: 
- Magyar Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klub 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület támogatást megköszönő 
levele. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/A levél a jegyzőkönyv 20. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület 
támogatást megköszönő levele a következő előterjesztés. Aki tudomásul veszi, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 183/2015. számú határozatát. 
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Tárgy: A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület támogatást megköszönő 
levele 
 
183/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület támogatást megköszönő levele tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Szabadidős és 
Természetbarát Sportegyesületnek (6775 Kiszombor, Csatorna u. 29. képv.: Kenyeres Sándor 
egyesületi elnök) az önkormányzat által, az „II. Torontál kaland- és teljesítménytúra” 
lebonyolításával kapcsolatban nyújtott támogatásra vonatkozó köszönőlevelét tudomásul 
veszi. 
 
A határozatról értesül: 
- Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Utánpótlás futballcsapat útiköltsége. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 21. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés az Ifjúsági, Sport és Kulturális 
Bizottság előterjesztése. A gyerekek szállítására kérnek támogatást, mert távoli településeken 
lesznek a meccsek. Át kellene vállalni ezeket a költségeket.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A szülők viszik a gyerekeket, összefogással oldottuk meg Szeged 
környékére a szállítást. Legfeljebb 190.000,- Ft összeg biztosítását javaslom. Jövőre másként 
kell már gondolkodni, mert tavaszi és őszi forduló lesz, 14 idegenbeli meccs.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy legfeljebb 190.000,- Ft összeget 
biztosítsunk útiköltségre, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 184/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Utánpótlás futballcsapat útiköltsége 
 
184/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az utánpótlás 
futballcsapat útiköltsége tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatni kívánja a 
kiszombori U16-labdarúgó csapatnak a bajnoki forduló idegenbeli szerepléseihez szükséges 
utazásának költségeit. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az utánpótlás futballcsapat 
útiköltségére legfeljebb 190.000,- Ft összeget az önkormányzat 2015. évi költségvetésében 
eredeti előirányzatként biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Balázs Zoltán Ifjúsági, Sport és Kulturális Bizottság elnöke 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kérelem nagy méretű hirdetőtábla elhelyezése iránt. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 22. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hirdetőtábla kihelyezésére vonatkozó előterjesztéssel 
folytassuk munkánkat. A 43-as út melletti bekötő út mellé kellene felállítani egy hirdetőtáblát. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Elsősorban a Magyar Közút felé kellene intézkedni, van egy 
formanyomtatványuk a bejelentésre. A 224/2011.(X. 21.) Korm. rendelet részletesen 
leszabályozza a reklámtáblák, reklámhordozók és egyéb reklám célú berendezések közutak 
melletti elhelyezésének szabályait. Nem lehet elhelyezni a közút lakott területen kívüli 
szakasza mellett a közút tengelyétől számított 50 m-en, autópálya, autóút és főútvonal 
esetében 100 m-en belül, ezen távolságon kívül elhelyezett reklám célú berendezés 4 m2-nél 
nagyobb nem lehet. Számos dolgot még felsorol, hogy nem lehet fényvisszaverő, villogó. 
Elsősorban a Közútnál kellene érdeklődni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A Kiszombor tábla közvetlen mögé lehetne rakni megfelelő 
magasságban.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennek utána kellene nézni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem kellene egész évben fent lennie, júniusban kihelyezni, 
szeptemberben levenni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Körbejárjuk jogilag, hogy egyáltalán van-e lehetőség 
hirdetőtábla kihelyezésére, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 185/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kérelem nagy méretű hirdetőtábla elhelyezése iránt 
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185/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a kérelem nagy 
méretű hirdetőtábla elhelyezése iránt tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a kérelem tárgyában a 
hirdetőtábla elhelyezésének jogi lehetőségeinek vizsgálatát követően kíván dönteni tekintettel 
arra, hogy az elhelyezés tervezett helyszíne a 43-as főút mellett helyezkedik el, így a közút 
kezelőjének – a Magyar Közút Nonprofit Zrt-nek – a hozzájárulása szükséges. 
 
A határozatról értesül: 
- Balázs Zoltán képviselő 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztatás a polgármester szabadságának ütemezéséről. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 23. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatás a polgármester szabadságának ütemezéséről. 
Aki elfogadja a tájékoztatást, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 186/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás a polgármester szabadságának ütemezéséről 
 
186/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztatás 
a polgármester szabadságának ütemezéséről tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a közszolgálati 
tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/C. § (2) bekezdése alapján Szegvári 
Ernőné polgármester előterjesztésére, az abban foglaltaknak megfelelően a polgármester 
szabadságának ütemezését 28/2015.(II. 24.) KNÖT határozatával jóváhagyta. 
 
A Képviselő-testület tudomásul veszi a polgármester tájékoztatását, miszerint 2015. 
márciustól augusztus hóig tervezett 34 napból ténylegesen 22 nap szabadságot vett igénybe. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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Gazsi Gábor képviselő: A használt ablakok értékesítése abbamaradt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Árat kellene meghatározni, a mostani helyi újságban már 
nem tudjuk meghirdetni csak a következő haviban. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A korábban meghatározott ár nem jó? Azok az árak maradnak, 
bejöhetnek megnézni, és akinek kell, el kell adni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha a testület azt javasolja, hogy folyamatosan értékesítsük, 
akkor megtesszük. 
 
Tóth András képviselő: Egyetértek vele, próbáljuk értékesíteni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A korábban meghatározott árak alapján értékesítjük. 
 
 
4. Napirend  
Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári tevékenységről. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Hegedűs Sándor  Adrián Renáta 

          polgármester     művelődésszervező    könyvtáros 
 
/A tájékoztatók és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 24. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a településen folyó közművelődési és a könyvtári 
tevékenységről. Köszöntöm Hegedűs Sándor művelődésszervezőt. Szóbeli kiegészítést kíván-
e tenni? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Írtam a tájékoztatóban, hogy a mozgáskorlátozottak 
szervezete szünetelteti a tevékenységét, kiderült, hogy megszűnt a helyi csoport, mert 20 fő 
alatt nem tudják üzemeltetni. Jelenleg csak 8 fő van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha beszélgetni akarnak, nyugodtan bejárhatnak, biztosítjuk a 
helyet.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Biztosítjuk a lehetőséget, csak mint csoport megszűnt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elhangzott a mozgáskorlátozott szó. A múltkor megkeresett 
az idősek klubjának egy férfitagja és szóvá tette, hogy a beruházásba miért nem fért bele a 
színpadhoz vezető lépcső korlátjának a megépítése. Elmondtam, hogy azért maradt ki, mert 
senki nem szólt, hogy ez probléma és nem is áraztattuk be a beruházás költségvetésébe. Azt 
majd meg kell csináltatni. Térjünk vissza a szakmai munkára. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A szakmai munkából a közösségi napokat emelném ki. 
Úgy gondolom, hogy most az időjárás nagyon kedvezett és emiatt is nagyon jól sikerült az 
egész rendezvény. Azt vettem észre, hogy a jó időben sokkal több ember jött el, sokkal jobb 
volt a hangulat is, oldottabbak voltak a résztvevők és azok is, akik ebben a rendszerben 
dolgoztak. Gördülékenyen ment minden, volt pici csúszás, de milyen rendezvényen nincsen 
csúszás, a végére visszahoztuk. A fellépőkkel úgy gondolom, rendben volt minden. Minden 
korosztályt megszólítottunk. Mind a két estére volt olyan fellépő, aki vonzotta az embereket, 
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illetve volt a sportnap, ami visszatérő újdonságnak nevezhető. A sportnap az időjárás ellenére 
is nagyon sok embert kivonzott és jól sikerült. Volt öregfiúk mérkőzés, ami nagyon jól 
sikerült, hihetetlen kapus mutatványokat láthattunk. A biciklis ügyességi pálya nagyon jól 
működött, a gyerekek élvezték. Nagyon kedvező dolog volt, hogy a sportpályán volt 
megrendezve. Az ifjúsági munka elkezdődött januárban, építgetjük a fiatalokkal a csapatot és 
a programokat is. Hamarosan lesz a Halloween rendezvény, most nagyobb szerepet kapnak a 
fiatalok, az irányításommal, de megadom a lehetőséget részükre, hogy szervezzék meg, 
csinálják, aktívak. A csapat most 13 főből áll, vegyes korosztályúak.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Csatlakoznak mások is a rendezvényekhez? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Résztvevők. A Póker-estekre nagyon sokan jönnek el, 
35-40 fő jelen szokott lenni. A filmklubokban is van általában 15-20 fő. Pénteken a Marvel 
filmekkel kapcsolatban elindítjuk a vetítést, összesen 12 filmet fogunk vetíteni. Úgy lesz 
vetítve, hogy az eredeti DVD-t játsszuk le, projektoron keresztül vetítjük a mozivászonra. A 
régi mozigépekre már nem gyártanak kópiát.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt régebben szó testületi ülésen, hogy átalakítatjuk-e a 
gépeket a digitalizálás miatt. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nem volt akkora látogatottság.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A pályázatban az volt a vállalás, hogy 3D-s és művész 
mozit kellett volna létrehozni. Havonta legalább 10 művész filmet kellett volna vetíteni, ezt 
gazdaságosan nem lehetett volna működtetni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Szeretném megköszönni az összes szervezőnek a rendezvényt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A szombati esti koncerten nagyon sokan voltak, ilyen 
fellépők kellenek. Nem csak kiszomboriak voltak a téren, hanem sok idegen. Nagyon jó volt a 
diszkó is pénteken. Jól éreztük magunkat.  
 
Tóth András képviselő: Most délután is nagyobb volt a látogatottsága, mint az eddigi 
években. Most úgy gondolom, azt hiszik a zomboriak, hogy érdemes azért kijönni bármilyen 
műsor van a színpadon, hogy együtt legyünk kicsit, találkozzunk, beszélgessünk. A 
tájékoztatóban szerepel, hogy a vásároktól el akar térni a kulturális események fele. Ez mit 
jelent? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Tavaszi és őszi időszakban jönnek a vásárosok, pár 
ezer forint bérleti díjat fizetnek, akkor délelőtt nem lehet semmit sem csinálni. Reggel 8-tól 
délig ott vannak, ha jönne valamilyen amatőr csoport, nem tudnak közlekedni, nem tudnak 
próbálni, nem tudjuk igénybe venni azt a teret.  
 
Tóth András képviselő: Mennyire látogatják ezt a zomboriak? 
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Hegedűs Sándor művelődésszervező: Az utóbbi időben nem nagy látogatottsága van ezeknek 
a vásároknak. Mindenki mondja, hogy ezeket a termékeket a helyi vállalkozóknál is 
megkapják. A bérleti díj 4 óráért kb. 6.500,- Ft. Minden héten egy nap volt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ehhez hozzákapcsolódik, hogy valakinek a vásáros miatt ott 
kell lennie, ugyanakkor, amikor tényleg bemennének a művelődési házba késő délután vagy 
este fele, akkor meg már lejárt a munkaideje. Szerintem ezt az épületet ésszerűbb tiszta 
profillal működtetni és azokban az időkben ott lenni, amikor valódi közművelődési 
tevékenység folyik.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Főleg 16 óra után veszik igénybe az épületet, a civil 
szervezetek, amatőr csoportok is általában akkor tudnak jönni. Az idősebbek inkább nappal 
jönnek, de a fiatalabb csoportok este jönnek és így osztjuk be a munkaidőnket. 
 
Tóth András képviselő: Nem lesz negatív hang a faluban, hogy nem lesznek ilyen vásárok? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Nem kérdezte senki tőlünk, hogy mikor lesz 
legközelebb vásár a művelődési házban. Ráadásul most fel lett újítva az épület, nem biztos, 
hogy ebbe a szép környezetbe kell ilyen. Termékbemutatók lehetnek, mert ott van a 
klubhelyiség, az nem akadályoz bennünket a szakmai munkában.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt javaslom, hogy ne legyen ilyen árusítás. Vélemény, 
kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon örülök annak, ami a fiatalokkal kapcsolatban fel lett építve, 
minden támogatást megérdemelnek. Mindig küzdöttünk is, hogy valahogy megszólítsuk, 
összefogjuk őket. Személy szerint köszönöm Hegedűs Sándornak a sportnappal kapcsolatos 
segítségét. Többször beszélgettünk a hátsó raktárhelyiségről. Abban esetleg tudunk lépni?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Semmiképp nem kellene kezdeményezni vásárlást. Kértem 
Hegedűs Sándort, hogy próbáljon érdeklődni, hogy mi a tulajdonos szándéka az épülettel, 
választ nem kapott. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A tulajdonos tavaly egyszer megnézte, hogy mi van a 
raktárban.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A táncház mikor indul? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Októberben lesz az első. Egyeztetünk az óvodával és 
az iskolával, mert összhangba kellene hozni. Lesz egy együttes, Bodza Banda és lesz 
tánctanár is. Hat alkalommal lesz decemberig.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük a munkáját, a falunap is egy nagyon jól sikerült 
rendezvény volt, gördülékeny, lement. Jövőre is neves zenekart kell meghívni. Köszönjük a 
munkáját, további sok sikert. Folytassuk a könyvtár tájékoztatójával. Köszöntöm Adrián 
Renáta könyvtárost. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
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Adrián Renáta könyvtáros: A testület elé lett terjesztve a könyvek selejtezése, a selejtezett 
könyvek árusítása a lakosság részére. A nem értékesített könyveket fel lehetne-e ajánlani az 
óvodának vagy iskolának hulladékgyűjtési akció keretében?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezeket már nem senki nem veszi meg, és még van annyi 
könyv, amit a MÉH felé értékesíteni kellene. 
 
Adrián Renáta könyvtáros: A volt rendőrségi épület garázsában van, szállításra alkalmas. 
Valamelyik már teljesen használhatatlan, szétesik, hiányzik lapja. Van benne olyan, ami még 
olvasható, haza lehetne vinni. A könyvtárban azért nem tesszük már ki a polcokra, mert a 
gyerekek már a színes könyveket keresik. Le sem emelik a polcról a régi kötésű könyvtári 
könyveket. A mostani kiadások sokkal figyelemfelkeltőbbek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amit még lehet, azt értékesítsük, a többit elvitetjük a MÉH-
be. Egyéb kiegészítés? 
 
Adrián Renáta könyvtáros: Köszönetet szeretnék mondani polgármester asszonynak, a 
képviselő-testületnek, az önkormányzatnak, tényleg nagyon szép lett a könyvtár, az olvasók 
nevében is. Nagyon pozitív visszajelzéseket kapunk. Van olyan, aki nem könyvtártag, de 
bejön, megnézi.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A könyvtár udvarára ki kellene valamit találni. Napernyőket, 
asztalokat kellene vásárolni. Irodalmi kávéházat, rendhagyó irodalomórát is lehetne szervezni. 
A könyvtárosoknak kellene kitalálnia és elindítani már a tavaszi időszakban. Be kellene 
valahogy csalogatni mindenféle korosztályt a könyvtárba. Ez a könyvtár programja lenne, 
próbálják elgondolni, mit lehetne oda csinálni. Nagyon kellemes helyet lehetne kialakítani az 
előkertben. Könyvtárral kapcsolatban kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Tóth András képviselő: Új könyvek érkeznek-e? 
 
Adrián Renáta könyvtáros: A holnapi napon várhatóan több mint 50 könyv fog érkezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Magas a könyvtár beszerzési kerete, kb. 1 millió Ft, író-
olvasó találkozóra, könyvek vásárlására fordíthatják. Köszönjük a munkáját. Aki elfogadja a 
tájékoztatókat, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 187/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a településen folyó közművelődési és könyvtári tevékenységről 
 
187/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadja a településen folyó közművelődési és könyvtári tevékenységről szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztatók jelen határozat mellékleteit képezik. 
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A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Adrián Renáta könyvtáros 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 

 
 
3. Napirend 
- Önkormányzati utak csatlakozásának burkolat korszerűsítési munkái. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az árajánlat a jegyzőkönyv 25. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Burkolat korszerűsítési munkákra a Fehér & Fehér Útépítő 
Kft. adott árajánlatot. A 43. számú főút és a Szegedi utca csatlakozásánál felmarnák az 
aszfaltot és tennének rá 5 cm kopóréteget, az árajánlat alapján bruttó 2.213.585,- Ft-ba 
kerülne, ez 230 m2-re vonatkozik. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az 5 cm kevés. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Van alapja.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Szegedi utca és a GKI vetőmagüzemhez vezető út 
csatlakozásának burkolat korszerűsítésére 2.929.776,- Ft-os árajánlatot adtak. Kátyúztatni ott 
is kellene, mert úgy nem maradhat. Vélemény, javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Meg kellene csináltatni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagy terhelést kap a buszokkal is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 43-as főút Szegedi utcai csatlakozását meg kellene 
csináltatni. A GKI felé vezető út? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Azt is meg kellene csináltatni, nagyon rossz állapotban van. A GKI 
nem tud hozzájárulni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem kértem.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Nagyon sok vetőmagot visznek oda pótkocsis teherautók. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Késő volna egyeztetni, hogy esetleg valamennyi összeget 
átvállaljanak? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg lehet kérdezni, de azt fogják mondani, hogy az út az 
önkormányzaté.  
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Gazsi Gábor képviselő: Azért meg lehetne kérdezni, hogy a dolgozóik veszélymentes úton 
közlekedhessenek a cégükhöz, esetleg nem tudnának-e valamivel hozzájárulni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem kértünk az utak felújításához eddig sem pénzt. A GKI a 
legnagyobb munkáltató, fizetik a helyi adót. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Csináltassuk meg mind a kettő utat.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A beszerzési szabályzat alapján legalább 3 árajánlatot kell 
beszerezni 1 millió Ft-os értékhatár felett. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy további árajánlatokat szerezzünk be 
a burkolat korszerűsítési munkákra vonatkozóan és a legalacsonyabb összegű ajánlatot 
tevővel kössük meg a szerződést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 188/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Önkormányzati utak csatlakozásának burkolat korszerűsítési munkái 
 
188/2015.(IX. 29.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
önkormányzati utak csatlakozásának burkolat korszerűsítési munkái tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért és szükségesnek 
tartja – még az idei évben - Kiszombor belterületén az alábbi helyszíneken burkolat 
korszerűsítési munkák elvégzését és megrendelését: 

• a 43. számú főút és Szegedi utca, valamint  
• a Szegedi utca és GKI vetőmagüzemhez vezető út csatlakozásánál. 

 
A Képviselő-testület a fenti önkormányzati tulajdonban lévő utak vonatkozásában a burkolat 
korszerűsítési munkákra legfeljebb 5.143.000,- Ft összeget az önkormányzat 2015. évi 
költségvetésében eredeti előirányzat terhére biztosítja. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri Szegvári Ernőné 
polgármestert, hogy az önkormányzati utak csatlakozásának burkolat korszerűsítési munkáira 
vonatkozóan a Beszerzések lebonyolításának szabályzata (a továbbiakban: Szabályzat) 
III.1.b) pontja alapján szerezzen be legalább 3 árajánlatot. 
 

A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a Szabályzat III.7. 
pontja alapján a legkedvezőbb ajánlatot tevő vállalkozóval kösse meg a vállalkozási 
szerződést a munkálatok megrendelésére és elvégzésére. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, köszönöm a 
megjelenést, a mai testületi ülést bezárom.  
 

Kmf. 
 
 
Szegvári Ernőné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 


